
rostra 
december 74 - januari 75 nr 35 



rostra 
blad van de 

ekonom ische 

fakulteit 

jaargang 74-75 

redaktie 
Paul Baneke 
Gerard Bottcher 
Johan Conijn 
Ekko van Ierland 
J.G. Lambooy 
Adri Stam 
Hubert Sturm 
Hein Vrolijk 

ad res 
Jodenbreestraat 23 
Kamer 1324 
tel. 5254017,indien geen 
gehoor; SEF tel. 5254120 

postadres 
Jodenbreestraat 23 
Kamer 2167 
Amsterd~am 

illustrator 
Onno Kraft von Ermel 

De illustratie op pag. 7 is van de 
han d van Willemen. 

Bedankt voor het typen! 

re dAk tiegroep 

2 

redaktioneel 

Zoals U weI gemerkt zult hebben, is het alweer een tijd geleden, dat wij voor 
het laatst zijn verschenen. 
Het lag in onze bedoeling dat medio december een nummer zou zijn uitgebracht. 
Wij hadden hiervoor reeds alle voorbereidingen getroffen, maar de faculteits
raad meende echter dit nummer op zuiver procedurele gronden -waarop wij in 
dit nummer zullen terugkomen- te moe ten tegenhouden. 
Hierdoor zijn bepaalde artikelen niet meer zo recent en zal sommige informatie 
U te laat bereiken, hiervoor onze excuses. 
~~ hebben professor Lambooy bereid~evonden om zitting te nemen in de Rostra
redaktie, wij heten hem hartelijk welkom. 
Wij verheugen ons de laatste tijd in een geanimeerde correspondentie met onze 
lezers;wij -9zen op brieven van de heren Treumann en Verburg. 

De Rostraredaktie wenst U een voorspoedig 1975 en hoopt dat dit jaar aIle 
conflicten, waaraan de Ekonomische Faculteit tegenwoordig zo rijk is, 
gecontinueerd en uitgebreid zullen worden in het be lang van een florerend 
faculteitsblad. 
Teneinde deze conflicten actueel en aaequaat t.e kunnen verslaan, mag het 
natuurlijk niet meer voorkomen dat de faculteitsraad het tijdig uitkomen 
van Rostranummers verhindert door budgettaire strafmaatregelen. 
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Interview 
met drs. D. MEYS 

nICK MEYS studeerde van september 1960 tot januarie 1967 ecronomie aan de 
Universiteit van Amsterdam. In deze tijd was hij 2 jaar kandidaatsassistent 
bij het toenmalige Seminarium voor Staathuishoudkunde. 
Hij studeerde af in de macro-economie en was na zijn studie als medewerker 
verbonden aan deze vakgroep. In deze functie gaf hij o.a. de derdejaars
~lleges Geldtheorie en I.E.B. en de doctoraalwerkcolleges macro-economie. 
Vanaf het moment dat prof. Duisenberg minister werd, is Meys als diens 
vervanger opgetreden. 
Op 15 oktober verliet hij onze faculteit om de functie van Hoofdadminis
trateur bij het Ministerie van Financi~n te aanvaarden. 
A-Is persoon was Dick Meys bekend om de vele activi tei ten, die hij ont
plooide en zijn duidelijke stellingname binnen de Economische Faculteit. 
Van de vele functies, die hij bekleedde kunnen de volgende genoemd worden: 
Voorzitter Onderwijscie., secretaris Structuurcie., lid cie. Bedrijfskunde, 
secretaris van de vakgroep Macro-economie, lid Interfaculteitsraad, lid 
Facul tei tsraad, lid sectie economie van de A·cademische Raad, redakteur
secretaris van Orbis Economicus, bestuurslid van de Kring van Amsterdamse 
Economen, secretaris van de VAWO en lid van de redaktie van Liberaal Reveil. 
Bovendien liet hij een aantal rapporten het licht zien over o.a. de volgende 
onderwerpen: De aanvaardbaarheid van nevenfucties aan de Economische 
Faculteit, Wiskunde-eisen voor de economie-studie en een rapport,waarin 
hij aantoont dat de economiestudie niet vier, maar vijf jaar moet duren. 

Reden van vertrek 

Ik was waarnemer van Duisenberg en 
toen Driehuis opvolger werd, was de 
vraag voor mij of ik in moest zijn 
voor het lectoraat, dat zou vrij
komen. Het alternatief was, dat ik 
gewoon weer hoofdmedewerker werd, 
na anderhalf jaar in feite hoog
leraar gespeeld te hebben. 
Toen ben ik bij een aantal mensen 
te rade gegaan. Die hebben mij ge
zegd:"Als je kandidaat bent voor 
dat lectoraat, willen we je best 
steunen, want je hebt in de loop 
van de tijd laten zien wat je kan. 
Je hebt natuurlijk als bezwaar dat 
je geen proefschrift hebt geschre
Yen, maar goed er liggen een aan
tal stukken en publicaties, die 
toch weI voor zichzelf spreken. 

Daarnaast is er het belangrijk be
zwaar dat je helemaal geen praktijk
ervaring hebt; je zit nu acht jaar 
op de Universiteit na je afstuderen_ 
Het is misschien nu het moment om 
eens weg te gaan, want je bent nu 
op eenleeftijd dat het nog net kan. 
Als je veertig bent, dan kan 't 
niet meer, want dan eis je gewoon 
een zodanige rang, dat ze je die 
nooit kunnen geven of zoiets~ 
Nu toen heb ik gezegd, o.k. ik ga 
eens ki;ken wat er voor mogelijkheden 
zijn. Toen was het opvallend, dat ik 
binnen een mum van tijd drie of vier 
mogelijkheden kreeg van verschil~ 
lende kanten. Het is gewoon in de 
zin van carri~re-opbouw, dat ieder
een zei:"Je moet er gewoon maar 
eens uit". 

Neo-Keynesiaanse Theorie 

Er is een hele nieuwe stroming in 
de Keynesiaanse theorie, waarvan 
ik vind, dat ze ook dienst ken 
doen bij de oplossing van een aantal 
praktische vraagstukken. Zover zijn 
we nu nog niet. 't Is iets heel 
nieuws, waar weinig aan gedaan wordt 
in Nederland. 
Ik yond het geweldig om daar nu eens 
in te duiken gedurende anderhalf 
jaar (als vervanger van Duisenberg, 
red.). Dat zal door mijn vertrek 
niet afgebroken worden, want er zit 
een vent in de vakgroep,n.l. Rob 
de Klerk, die daar ook grote in
teresse voor heeft en ook Driehuis 
wordt er steeds enthousiaster voor. 
Vanaf het eerste moment klikte het 

. meteen tussen Rob en mij. Hij yond 
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het geweldig waar we mee bezig· waren: 
die hele Leonhufvud-stroming, de 
kritiek op de neo-klassieke inter
pretatie van de keynesiaanse theorie. 
~at wij gedaan hebben in de doctoraal
fase m.b.t. de verdelingstheorie is 
kritische kanttekeningen plaatsen 
bij het Neo-keynesiaanse wat in Cam
bridge gedaan wordt. Het laatste dic
taat Van mij is aan de hand van David
sonvopgezet, waar ik constateer, dat 
de ambridge-school ook niet de op
lossing geftft. AIleen de methode die 
door Joan Robinson wordt toegepast 
biedt interessante mogelijkheden. 
Die methode stelt niet -zoals ge
bruikelijk- het evenwicht centraal. 
De gangbare theorie toont dat alles 
keurig in elkaar zit.Als je goed in 
de gaten houdt wat je gestipuleerd 
hebt, dan krijg je een consistentge
heel. dan kun je keurig stoppen, als 
3e-en dat verge ten veel mensen- maar 
goed binnen je vooronderstellingen 
blijft. Vaak worden echter, zonder 
blikken of blozen, stappen naar de 
praktijk gezet. Dan zeg je, ja maar 
mensen, dat kan helemaal niet. 
Je moet beginnen met sowieso al aan 
te geven, dat die vooranderstellinger 
niet realistisch zijn. Dan kan het 
resultaat geen relatie hebben met 
de praktijk of het is puur toeval, 
maar dan heb je niets verklaard. 
Wat Robinson doet wordt de historische 
methode genoemd. Dat is in feite een 
momentopname maken van de huidige 
situatie, dan proberen een aantal 
verbanden te ontdekken en met die 
situatie meegaan om te zien wat er 
gebeurt. Je ziet dan op een gegeven 
moment weI allerlei bewegingsprocessen, 
zonder dat je nu meteen stipuleert dat 
't naar een evenwicht toegroeit of 
ervan afgroeit. We kijken dus gewoon 
hoe het toegaat. Dus niet via Neo-Ri
cardiaanse modellen. Die stroming 
is mijns inziens zo opgekomen omdat 
een heleboel mensen zenuwachtig zijn 
geworden van het feit dat je geen 
aansprekende theoretische fundering 
meer hebt. Daarom zoekt men naar 
iets anders. 
Als je het boek van Pen over inkomens
verdeling leest, zie je dat hij zo 
realistisch i s om te zeggen, dat de 
grensproduktiviteitstheorie ont
zettend veel bezwaren heeft. Kijk maar: 
men weet niet waar de grensprodukti.
viteitstheorie feitelijk kan worden 
kan worden toegepast. 
Bij driekwart van de beroeps bevolking 
kan die theorie in het geheel geen 
rol spelen. Hij zet dus in feite de 
oude theorie overboord. Maar wat zegt 
-ie dan? Ja, we handhaven die theorie 
nog maar , omdat we niets anders meer 
hebben. Dat is gewoon het gevoel ge
loof ik, dat je iets moet hebben, een 
soort doctrine. O.k. je weet weI dat 
die niet helemaal lekker zit, maar je 
hebt tenminste iets. 
Het be lang van de stroming, waarmee 
wij ons de laatste twee jaar hebben 
beziggehouden, wordt meer en meer 
erkend. Zo kan in het laatste nummer 
van de American Economic Review een 
aankondiging gelezen worden van de 
jaarlijksebijeenkomst van de American 
Economic ssociation, alwaar ~~n van 
de onderd~ l en zal gaan over deze 
stroming . Ik heb altijd gehoopt, dat 
we op onze faculteit oak nog eens 
zo'n sympo3 ium zouden kunnen orga
niseren 

Team Work 

Daar heeft het veel aan ontbroken, 
birinen de vakgroepen. In onze vak-
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groep is Kessler recentelijk zeer ent
housiast geworden om de wetenschap
pelijke communicatie binnen de vak
groep te bevorderen. Zo wilde Kessler 
mijn dictaat ter discussie stellen 
onder aIle leden van de vakgroep. 
Inmiddels hebben »riehuis en De Wolff 
een stuk gemaakt voor een congres 
in Wenen , waarvoor ze een nieuw mo
del ontwikkeld hebben, dat eerst be
discuscieerd is in de vakgroep. Met 
een aantal opmerkingen hebben ze ook 
inderdaad wat kunnen doen. Zo moet 
het ook. 
Mijn indruk is dat het in Nederland 
niet gebruikelijk is om in teams te 
werken. Nis je naar onze faculteit 
kijkt, is het heel gebruikelijk dat 
een hoogleraar en een lector of een 
medewerker, die samen be zig zijn op 
~~n vakgebied, weI iets co~rdineren, 
maar dat ze niet de co~rdinatie in 
de gaten houden tussen de verschil~ 
lende andere vakken 
Ais je naar Pais kijkt, die voortge
zettemicro-economie doceert en je 
ziet wat De Wolff onder consumenten
aangelegenheden behandelt in zijn yak 
Wiskundige Economie, dan is het ver
schil niet meer zo duidelijk. Datzelfde 
geldt ook voor l~acro-economie en wat 
De Wolff doet aan groeitheorie. 
Zo'n yak Wiskundige Economie moet 
daarom,of een nader bepaalde inhoud 
krijgen, of het moet maar samengevoegd 
worden met iets anders. 
Maar wie neemt het initiatief? 
Niet de docent. Dat ligt aan de auto
nomie van de leerstoelen en ·50ms is 
men van elkaar ·niet op de hoogte wat 
men doet. De eerste stap is dat 
binnen de vakgroepen het onderwijs 
geco~ordineerd wordt. 
Daarnaast moet de Onderwijscie. niet 
meer accepteren dat Prof. Huppelepup 
zln programma inleverd en dat op een 
volgend blaadje zijn collega binnen 
de vakgroep zijn programma inlevert 
en zonder dat er geco~rdineerd is 
en dat er een overlapping plaats 
vindt met het programma van een do
cent uit een andere vakgroep. 
Dan moet de Onderwijscie., die een 
soort politieagentfunctie moet heb
ben, de zaak terugsturen. 
Het is een pro~as van lange adem. 
Ais je er eenmaal in slaagt binnen 
de vakgroep een geco~rdineerd pro
gramma te ijaten aannemen, dan kun 
je daarna zeggen: "jongens het wordt 
tijd dat er over de vakgroepen been 
nog eens co~rdinatie plaatsvindt. 

De Werksfeer 0E de Faculteit 

A"ls men er niet is, wordt keurig 
gezegd, meneer is thuis, hij is be
reikbaar, je weet waar ie is. 
De werksfeer op de faculteit laat 
te wensen over, daarom begrijp ik 
weI waarom sommige mensen die pro
beerden in de Jodenbree te werken 
weer naar huis gingen. 
Ik had zelf ook, dat ik op een be
paald moment IS middags wegliep en 
zei, zo kan het niet. 
Omdat de mensen, die er zijn, althans 
een aantal, niet gewend zijn op de 
Universiteit te werken, hebben ze, 
als ze er zijn, tijd om te keuvelen. 
Ze zijn er dan 2 dagen in de week 
en 3 dagen werken ze thuis. 
De twee dagen, datze er dan zijn, 
lopen ze bij mensen langs en vragen: 
"Hoe is het met je"? • Als je dan 
achter je bureau zit met een hoop 
boeken om je heen, krijg je er dik de 
dood in. Dan zeg je:"Duvel nou toch 
eens een keertje op .want ik b·e.n 

bezig". Daar moet je doorheen. 
Iedereen gebruikt nu als argument om 
niet te hoeven komen, dat je toch niet 
kunt werken en aIleen maar lastig 
wordt gevallen. 
Je moet zeggen: allemAal moet je er 
zijn. Nou, dan is het gekeuvel na 
twee, drie weken waarschijnlijk afge
lopeno Als eidereen dan be zig is, heb 
je ook veel gemakkelijker de gelegen
heid om naar iemand toe te gaan als 
je met een probleem zit. Dat had ik 
met Rob de Klerk vaak en dan krijg 
je vanzelf iets van communicatie. 

Visie van Driehuis 

Driehuis heeft vanwege zijn vroegere 
werkkring een andere invalshoek dan 
ik heb, n.l. vanuit de macro-econo
mische politiek. Zijn aapak is dus wat 
anders dan de mijne. Dan vind je in 
eerste ins tan tie het pure theorie 
beoefenen, zonder dat je primair 
naar de relevantie voor de praktijk 
kijkt - wat ik gedaan heb - , een 
beetje tijd verspillen. Je zoekt dan 
immers naar dingen die je in de vorm 
van een beetje stabiele relatie kunt 
hanteren in een model. 
Als er aIleen die aanpak zou · zijn, dan 
zou dat jammer zijn. 't Is maa .. een 
gedeelte van de macro-economie. Het 
is een toepassing van een stuk macro
theorie. Macro-economie heeft twee 
grote poten; een puur theoretisch 
stuk en een meer toegepast stuk. 
Ik ben er van overtuigd dat mijn aan
pak ook voortgezet zal worden. 
In de eerste plaats liggen er dic
taten van mij waarover tentamens wor
den afgenomen. 
In de tweede plaats is Driehuis 
steeds sterker ge!nteresseerd ge
worden in die aanpak. Ook De Klerk 
heeft er grote belangstelling voor. 
En luister, er is nog altijd een groot 
stuk autonomie van de consument, die 
mag aangeven wat hij interessant vindt. 

SElitsing in de Staf 

Eh, er was op een bepaald moment be
zwaar gerezen tegen het kiessysteem 
binnen de faculteit. Een groepje 
dat zich afgezonderd had, had een 
eigen lijst gemaakt. 
Daarvan kwam vanwege ons kiessysteem 
niemand in de Faculteitsraad, terwijl 
je uit kon rekenen dat die mensen 
toch 25 procent van de stemmen hadden 
Toen is er gezegd, dan moeten we een 
ander stelsel hebben. En toen kregen 
we het lijstensysteem. 
Op het moment dat het lijstensysteem 
er was - zo heb ik dat ervaren -



bleek gewoon dat mensen zich gingen 
groeperen. Halberstadt en ik zijn toen 
lijsttrekkers geworden van verschil
lende lijsten (Partij van de Economisten 

Ip.v.d.E. en Economisch Yaculteits-
Belang/EFB, red.).Op grond van het 
feit ,kun je zeggen, dat de een een 
progressievere indruk maakte dan de 
andere. 't Was gewoon zo dat mense~ 
niet bereid waren om op een lijst .. te 
staanmet mensen die huns inziens 
niet zo'n progressieve indruk maakten 
als van Philips, Jongman en Van de 
Zijpp. lk heb toen heel bewust tegen 
Halberstadt gezegd, k~K, als dit nu 
't criterium wordt, dan moe ten we 
ook maar echt een alternatief bieden. 
Dus dan verzamel ik een aantal mensen 
op een lijst en jij anderen, zoals 
Treumann, Knaack,Brouwer, Oly. 
NOll·, dan heb je echt een alternatief 
en dan kun je kiezen. 
Maar wat bleek, verdomme, tot mijn 
grote schrik, dat toen die mensen 
in de Faculteitsraad zaten, die z.g. 
PvdE, die "progressieve" groep, zich 
~ls frac~ie.ging gedragen, met frac
tievergader1ngen, vergaderingen met 
de achterban etc. 
Ik had het meer gezien van: geef di e 
kiezers eens alternatief, maar e r J 
zat vanaf het begin niet achter dat 
je daarmede een min of meer perma
nente splitsing binnen de staf zou 
kr';jgen. 

Leuke Peri ode 

Ik ben trots op mijn dictaten, dat is 
gewoon onderzoek dat je voor het 
onderwijs gebruikt. lk had voor mljn 
proefschrift ontzettend veel aan de 
dingen die in \ het kader van mijn col~ 
leges gedaan heb. 

Je moest je literatuur ook zeer goed 
bljhouden. Ik besprak soms op het col
lege van vrijdag een boek of artikel 
dat over dat onderwerp net was bin
nengekomen op maandag. Dat moet ge
beuren in doctoraalcolleges, waar je 
met mensen bezig bent , die zich 
in dat vak willen verdiepen. 
Je moet ze begeleiden - bij wijze van 
spreken - met de literatuur van 
gisteren. Ik heb ook een ontzettend 
leuke periode gehad toen ik voor
zitter was van de onderwijscie. 
Ik heb het idee dat er ook wat ge
realiseerd is. Ik vond het heel be
langrijk dat die nieuwe structuur 
van de opleiding is ingevoerd. 
Het onderwijs is m.i. reuze verzwaard. 
Ik heb dat weI eens voorzichtig uit
geprobeerd. lk kon aan mens en in 
de oude opleiding die het doctoraal 
programma kwamen doen, propedeuse
vragen voorleggen, waar ze wel even 
tegenaan zaten te hikken. 
Er zijn natuurlijk uitzonderingen, 
maar in het algemeen kun je toch 
zeggen dat al die verhalen die je 
leest, dat de studie-inhoud zou ver
schralen ••••• ik geloof er geen 
barst van ! 
lk geloof wel, dat de propedeuse 
en het kandidaats effici@nter zijn 
geworden, Er wordt veel systema-. 
tischer gewerkt. Maar ik dacht 
dat juist het doctoraal - gezien 
de beperking van de vakken die je 
groot doet, van drie naar twee, -
je echt aangeeft dat dat de vakken 
zijn, waarin je je gaat specialiseren 
en voorzover ik heb kunnen consta
teren • ook een echt stuk verdiepings
fase is. 
Bepaalde studentengroepen laten zich 
weI voorstaan op het feit, dat zij 

het faculteitsbelang en het belang 
van de studenten bij een goede op
leiding moe ten verdedigen tegen aan
tasting door groepen rechtse staf, 
die zich beijveren om Posthumus zo 
snel mogelijk in te voeren. 
M.l. moet dat soms met een korreltje 
zout genomen worden. Mijn laatste 
daad als lid van de sectieEconomie 
was het schrijven van een stuk dat 
naar de Minister moest, . waarin aan
getoond werd door de sec tie dat voor 
de economiestudie een 4-jaarstermijn 
niet kan en 5 jaar noodzakelijk is. 
Dat zijn dan van die onverwachte ac
tiviteiten van de rechtse staf! 
Verder heb ik een leuke Faculteits
raadperiode gehad. Het Ieukste was 
de anderhalf jaar, waarin ik waar
nemer was van Duisenberg, en wel om
dat er op wetenschappelijk niveau 
ontzettend veel van mij ge@ist werd. 

ToekomstperGpectief 

lk ben in ieder geval van plan te 
promoveren. 
Dat is een ding dat een hoge prio.
riteit heeft.lk heb voor mijzelf 
nog opengehouden om eens naar de 
Univers·i tei t terug te gaan. 
Het kan ook zijn dat het me op het 
Ministerie zo ontzettend goed bevalt, 
dat ik daar mijn carri~re ga voort
zetten. 
lk vind tot nu toe het werk op het 
Ministerie ontzettend leuk. 

Adri Stam 
Hubert Sturm 

Foto's Thomas van Wessem. 

geschill • e nCt e. 
lIezwaarschrift --------------

Op 1 oktober j.l. tekende de Aktie
groep Ekonomen bezwaar aan tegen de 
gang van zaken bij de vervulling van 
de vacature Hennipman. Dit bezwaar
schrift baseerde zich op de volgende 
constateringen : 
1. In de benoemingsprocedure is niet 

vastgehouden aan de criteria en 
vakom6chrijving, die in het struc
tuurrapport zijn vastgelegd. 

. 2. De argumentatie op basis waarvan 
de uiteindelijke voordracht tot 
stand is gekomen, is onvolledig, 
c.q. zij ontbreekt. 

3. Ten m\pste een kandidaat is ten 
onrechte niet door de commissie 
en de Faculteitsraad bekeken. 

Op 14 oktober stelde de Fac~l
teitsraad een vaste geschillencom
missie in,die de zaak moest uitzoe
ken.Op 20 november stelt de commissie 
het definitieve rapport op, dat om
streeks 27 november de leden van de 
Faculteitsraad en andere betrokkenen 
hereikt. In de tussenliggende periode 
organiseert de commissie vele hearings 
met alle betrokken partijen in het 
geschil. 

Het rapport heeft een ambivalent 
karakter en zoekt naar compromissen; 
wat uit het onderstaande moge blij
ken. 

a. ~!~~_~~!_~!~~~~~~~~~EE~~!' 
Enerzijds wordt gesteld (blz.3,4 ): 

"Het verbinden van de twee vakken 
met het woord 'en', en zoals het 
struktuurrapport dat doet bij de om
schrijving van de leerstoel, kan erop 
duiden dat aan de twee daarin genoem
de vakken een volstrekt gelijkwaar
dige plaats wordt toegekend. Die op
vatting is echter noch naar het al
gemene spraakgebruik, noch naar het 
taalgebruik in academische leerop
drachten of advertenties ter vervul
ling van vacatures de enig mogelijke • 
Het voegwoord 'en' kan een begrip 
toevoegen dat in het kader van de me
dedeling een geringere dan weI een 
grotere waarde heeft dan het eerder 
genoemde. De formuIer1ng in het struk
tuurrapport sluit naar het oordeel 
van de geschillencommissie niet uit 
dat bij de beoordeling van de kandi
daten aan de vakken een verschillend 
gewicht wordt toegekend in de mate, 
waarin hier is gebeurd. Zij wijst 
op die grond de gedachte af dat de 
faculteitsraad in redelijkheid niet 
tot zijn opvatting had kunnen komen. 
De vraag of een hernieuwde open bare 
behandeling van de struktuur nodig 
was geweest, komt dientengevolge niet 
aan de orde". 
Anderzijds wordt gesteld (blz.4): 

"De commissie is van mening dat 
bij voorkomende onzekerheid over be
langrijke punten in de benoemings
opdracht het wenselijk is dat men 
zich vergewist van de opvattingen 
aangaande de gewenste struktuur". 

b. Over de argumentatie bij de 
voordracht-----------------
----------

Enerzijds(blz.4): 
"Zoals reeds eerder in het vorige 

punt naar voren gebracht heeft het 
naar voren schuiven van de Welvaarts
theorie als eerste vereiste voor een 
leerstoel naar de mening van de com
missie geen invloed gehad op de plaats 
van Van den Doel als nummer e~n op 
de voordra cht, hoewel het mogelijk 
wel van doorSlaggevende invloed is 
geweest bij de plaatsing van nummer 
twee". 
Anderzijds (blz.4): 

"Zoals reeds in de inleiding ge
steld, wenst de geschillencommissie 
geen oordeel uit te spreken over de 
individuele kandidaten. Zij wil even
weI toch naar voren brengen dat van 
de naar haar gebleken uitgebreide 
mondelinge toetsing van Van den Doel 
in het benoemingsrapport zeer weinig 
vermeld is en dat de uiteindelijke 
motivering met uitspraken als "veel 
in zijn mars" en "in zijn bagage" 
wel zeer mager aandoet (benoemings
rapport pag. 7,9). Zij zou daarom 
toekomstige commissies met klem 
willen adviseren hun uiteindelijke 
keuze zowel voor de eerste als voor 
de tweede plaats uitvoeriger te mo
teveren. Dit niet omdat de procedure 
ook zonderdien niet vlekkeloos zou 
kunnen verlopen, maar omdat een be
noemingsprocedure veel Minder dan 
voorheen een "onderonsje" is van een 
aantai betrokken hoogleraren". 
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Enerzijds (bIz • . 5): 
"WeI wil de commissie hieraan toe

voegen dat volgens haar mening stap
pen teneinde nadere informatie in 
te winnen gepn invloed op de uit
eindelijke benoemingsvoordracht zou
den hebben gehad en weI omdat: 
- Gervasi, hoewel hij dit in zijn 
sollicitatiebrief aankondigde, geen 
verdere stappen heeft ondernomen. 
- het de commissie gebleken is dat 
Gervasi ook geen nader contact met 
althans enkele van zijn mogelijke 
referenten heeft opgenomen. 
- pogingen van de geschillencommisie 
om met Gervasi in contact te tDeden 
niet zi j n geslaagd". 
Anderzijds (bIz. 4,5): 

"Rekening houdend met de weI zeer 
positieve bewoordingen in het benoe~ 
mingsra pport (pag.6) aan de heer Ge r
vasi gewijd, heeft het de commissie 
bevreemd dat, toen bleek dat Gervasi 
na zijn eerste schrijven geen verde
re stappen heeft ondernomen, de be
noemingscommissie geen pogingen in 
het werk heeft gesteld, noch bij 
Gervasi zelf, noch bij de door hem 
genoemde zeer bekende referenten 
(Lipsey, Streeten en Sweezy ) na der 
te informeren". 

d. ~:~=~~!!_J~_~!_~:=Z 

Enerzijds (blz. 1): 
"De geschillencommissie heeft al

lereerst de vraag onder ogen gezien 
of het be zwaarschrift be trekking 
heeft op een F,eschil, tot de behan
deling waarvan zij bevoegd is. Zij 
beantwoordt die vraag ontkennend". 
Anderzijds (bIz. 1): 

"De geschillencommissie heeft 
echter gemeend in dit bijzondere ge
val zich niet te moe ten bepalen tot 
een niet-ontvankelijk ve rklaren van 
het be zwaarschrift. De faculteits
r aad , de Aktiegroep Eko nomen en ook 
de Universiteitsraad hebben doen 
blijken er prijs op te stellen dat 
de naar voren gebrachte geschilpun
ten door de commissie zouden worden 
behandeld". 

e. ~:~=~~!~=~=~~~~~~~:_~!_~:~~:~~~~~-
comml.ssl.e ? 

Enerzi j ds (bIz. 2): 
"Bij haar behandeling heeft zij 

steeds getracht uitsluitend de for
mele gang van de benoemingsprocedure 
te eva lueren, wat inhoudt dat zij 
zich niet heeft bezig gehouden met 
de specifieke kwaliteiten van de ' door 
de benoemings commis$ie beschouwde 
kandidaten" • 
Anderzijds (bIz. 5, zie ook onder c): 

"Daa r staat tegenover dat op grond 
van haar beschikbare literatuur, het 
nog niet gepromove~rd zi j n van de 
kandidaat, het oordeel van Prof. Hen
nipman ( ••• ) de benoemingscommissie 
en in haar voetspoor de faculteits
r aad naar de mening van de geschil
lencommissie in redelijkheid tot het 
qiet qader in beschouwing nemen van 
de .. e ka ndidaat kon beslui ten". 

De commissie concludeert uiteindelijk: 
"De geschillencommissie is daarom 

unaniem van mening dat, hoewel er in 
de benoemingsprocedure, zoals uit di
verse passages in de uitspraak blijkt, 
onvolkomenheden voorkomen, die in de 
toekomst zoveel mogelijk dienen te 
worden vermeden, er geen reden aan
wezig is de faculteitsraad te advi
seren de benoemingsprocedure terug 
te draaien". 
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~~~~~!=~~!!~. 
N.a.v. het bovenstaande rijzeneen 
aantal vragen. 
Klopt bl jvoorbeeld de opvatting van 
de commissie over het geschil weI? 
Is de verklaring van het voegwoord 
"en" niet vergezocht ? Is de commis
sie toch niet op de stoel van de be
noemingscommissie gaan zitten? Wat 
denkt de heer Gervasi van zijn kan
didatu', en de gevolgde procedure? 
Dat de geschillencommissie er niet 
in slaagt met iemand in contact te 
komen, kan toch voor de benoemings
commissie geen reden zijn de solli
citant van de voordracht a f te hou
den. 

De A.G.E. heeft als reactie op de 
uitspraak van de geschillencommissie 
hoger beroep aangetekend bij het ad
viescollege van Beroep van het CvB. 
Omtrent de taakopdracht van de com
missie wenst zij uitsluitsel (geschil, 
ja of nee?en geschillencommissie of 
benoemingscommi ssie). Voorts wordt 
het oordeel van de commissie in twij
fel getrokken, waar zij de benoemings
commissie de bevoegdheid geeft, in 
verwachting van honorering door de 
f~aulteitsraad, een leeropdracht te 
wijzigen. Het Advie s college wordt 
gevraagd de uiteindelijke conclusie 
van de commissie nietig te verklaren. 

Staatssecretaris Klein, 

Voordat de Geschillencie. een uit
spraak had gedaan, werd de onder
staande brief door staatssecretaris 
Klein aan het College van Bestuur 
gezonden. 

u,", b:-icf van 
2 1 o!<tooer 1974 

Om!:n.",:rv 
V(J:~lUlllrig ox-ctiila:c.iac.t 1'01-
v2.a~,-"-c~ theo:r.io Cil theorit? 
van a c oraenion";ic van fe 
markt ccOnOGlic. 

Vanwege deze brief vraagt de A.G.E. 
geen opschortende werking t.a.v. de 
benoeming. De ingreep van Klein be
te kent, aldus de A.G.E., dat er een 
situatie va n overmacht gecreeerd is. 

!~!!~!!?~!!!=!!. 

Door de ui tspraak' van de geschillen
commissie is op een aantal punten 
verduidelijkt hoe in het kader van 
een goede benoemingsprocedure be
hoort te worden gehandeld. 
Zo moet bij twijfel over de gewenste 
leeropdra cht de faculteitsraad bena
derd worden. Verder moet een uitge
brei de moti vering van de g'eschiktheid 
van kandidaten dan voorheen worden ge
nanteerd. Er mogen geen "onderonsjes" 
voorkomen. 
Deze uitspraken kunnen ~ls resultaat 
beschouwd worden van de aktie van de 
studenten. Zo gebeurt het momenteel 
in de praktijk al dat het studenten 
niet meer geweigerd wordt bepaalde 
kandidaten te benaderen en te horen 
in de benoem ingscommissie. 

Adri Stam 

'2 C: ;{:\\,EN! ~ /·. (;: E 

20 "ovesbc:' 1 '):7": 

An.n hct Co110(:(: V~1n n(·: ~ tunl~ \filL\ 

dl') G0.:wcn~rl.ij;-: ( ~ lf11 ;. v r.T.:J i to.i.t 
SP Ll .i 2 1 

.01SJEHJ?.6i'! 

Ua.a r !!.1lnlcidiI1B Viln Uv nC'l en'/e:rmelclG bri e f decJ. ;\1: U · h() ·~ 
vol p;cndc modo. 

Na cvc!:{?enl;:o i!is t~g de ' ''fcti;-~lijke V'c.orschriftcn tcrzt:.~·:t! i'.(-~~ rcc 
te h otben ingeHonncn v ::m ,Ie facuU ei t[;raa d heert UH ,:cl.J. ,,;-~ 

een gO[;lo ti veerde' aanbevoLng opger. aakt ; deze deed. U Ilij tc:)
komen met Uu brief v an 30 september jl. nr. 174945 . 

Het feit dat in dezon bij UH inGtelline noe ce" be·o2."ld l) ."GC (: ' 

Hordt aanlJC sp 2.nnen kan, D,.rcnmin ;t I s d.e mcninc -1o"2.n de In.I ·:.~:0l7s i.· 
tei ol.;::;r,'1J.d oDtr~nt de impJ. :.cutic s dan1:van , voor r;li.j z.·,~ l cv ... n·~ 
zijn, daar Uwcrz~jds daar~~a~ goen conscq~entie3 Q . b ; ~ " de I:C
dane ,,-a :1bevel i ne \iord en v"rbonden . 

Daar ik mij me t de aanbcv(' lin~ kaf! vcren5.~en , :':~'. l iJ: del,!) co1:: 
dienov~ l"'ecnkoms ticr ecn vo~'rdracht voor bcnuc i7l ::.I1 /J 2eJ.!l li", !.:~ ci.e 
Kon.i.nei1 doen. 



Onbevangen wetenschap 

ONBEVLEKT 
Op 26 november j.l. werd door 

Prof.Heertje in het Haagse Nieuws
poort de oprichting van de "Sticb
ting ter Bevordering van een Onbe
vangen Beoefening van Wetenschap en 
Onderwija aan Univeraiteiten en Ho
gescholen aan den volke bekend ge
maakt. De Stichting kan ala een va
riant op de Stichting Wetenschap en 
Democratie van Marius Broekmeyer 
beschouwd worden. Valt het optreden 
van Marius Broekmeyer vooral op door 
heftig gezwaai en nog meer gekraai 
tegen de "dolgedemocratiseerde" uni
versiteiten, de Stichting van Onbe
vangenen wi1 meer op de achtergrond 
-in s tilte en rus t- haar civilise-
rende arbeid verrichten. 

BRIEF 
Nog maar nauwelijks zi j n de 

2000 verzonden brochures van de 
Stichting bij de geadresseerden aan
gekomen of op de Economisc ~ e Facul
teit bijt Prof.Zahn de spits af bij 
bet veilig stellen van de Onbevangen 
Wetenschap. Op 29 nove~ber schrijft 
hij de yoorzitter van de faculteit 
(Prof.Ankum) in een brief: 
1. "lk wens mij uitdrukkelijk te 
distancieren van de marxistische 
wetenscbapsopvatting van mijn geach
te hoofdmedewerker. Tevens dis tan
cieer ik mij alsnog van de opvattin
gen van een wetenschappeli j ke mede
werker die in e en andere vakgroep 
werd a s ngesteld, een persoon, die 
destijds een voorssnstaande rol 
heeft gespee1d bij de acties tegen 
het Instituut voor Economische 50-
ciologie. 
2. Tegelijk distancieer ik mij als 
hoogleraar en lid van de Faculteit 
der Economische Wetenschappen van 
al~e min of meer dogmatische marxiS
ti s che leerstellingen waa rbij de 
leer van de klassestrijd het uit
gangspunt oyormt voor de benadering 
en beoefening van de economische 
wetens ca p en van de economische soci
ologie, en waa rbi j een onderscheid 
wordt gemaakt tussen marxi s tische 
wetens chap en "burgerlijke" weten
schap. 
3. Voor de studieresultaten van doc
toraalstudenten in de economische 
en industriele sociologie die hun 
doctoraaltentamen niet bij mi j heb
ben a f gelegd, hun doctoraa lscriptie O 
niet onder mi j n toezicht hebben ge
E':hr ev e n en de li teratuur1i j st voor 
t~t doctoraaltentamen niet in over
~eg met mij hebben samengesteld, 
kan ik geen mede-verantwoordeli j k
heid dragen. 
4. Ik spreek de hoop ui t dat de Le-
1e n va n de Ra ad geen beslissingen 
L~11en nemen die mij zal dwingen 
om in strijd met mijn geweten te 
hande l en, dat mijn eigen wetenschaps
opvattingen gerespecteerd zullen 
worden, en dat deze verklaring geen 
aanleiding zal vormen om tegen mij 
acties te voeren waardoor het ver-

rich ten van mijn academische beroeps
taak en de goede persoonlijke ver
houdingen in onze vakgroep verstoord 
zullen worden. 
5. lk ben aIle l eden van onze vak
groep erke ntelijk voor de prettige 
samenwerking welke wij steeds hebben 
gehad. Ik hoop dat zij begr~p kunnen 
opbrengen voor mijn stap die voort
komt uit een oprechte behoefte en 
noodzakelijk is geworden door ont
wikkelin~en waarvan de diepere oor
zaken niet in onze vakgroep liggen 
maar in de huidige crisis van onze 
universiteit." 

In het lastste nummer Van Fo
lia Civitatis van 1974 is al aan 
deze s tap van Prof.Zahn aandacht be
steed. Zowel Dr.Carchedi (de gewraak
te hoofdmedewerker) als de overige 
leden van de vakgroep distancieren 
zich van de brief van Zahn. Volgens 
Carchedi kan Zahn niet stellen dat 
zijn brief de prettige samenwerking 
in de vakgroep stimuleert. 

Het rondstrooien van bet predi
kaat "dogmatisch" over gequalificeer
de stafleden en zich distancieren 
van hun onderwijs en onderzoek is 
een ernstige zaak. Zahn maakt zijn 
standpunt ook niet hard. Het enige 
argument dat hij naar voren brengt 
is zijn visie, n.l. die van e e n hoog
leraa r, .ie door zijn benoeming de 
i mmanente deskundigheid verkregen 
heeft de wetenschapsbeoefenaren in 
bona fide Zahnianen en perfide beun
hazen onder te verde len. 

De vraag rijst nu wat Zahn wil. 

AAP 
Op 9 deocember komt de aap u1 t 

de mouw. Zahn verzet zicb tegen het 
beslu1t van de vakgroep om de hui
dige taakverdeling te continueren. 
Hij tekent beroep aa n bij de Facul~ 
teit s raad. 

WUB 
Volgens artikel 17.7 van de 

WUB en artikel 62.7 van het univer~ 
site1tsreglement kan eeh bezwaarde 
hoogleraar bij de Faculteitsraad 
beroep a~ ntekenen. Art1kel 17.7 luidt: 
"Indien de voorzitter (c.q.Zahn,A.S.) 
overwegende bezwaren heeft tegen een 
besluit van het bestuur, kan hij 
dit ter vernietiging voordragen bij 
de faculteitsraad. ( ••• )". 
Een hoogleraar kan dus niet direkt 
ingrijpen in de beslu1ten va~ 
vakgroep. Interessant is dat dit vol
gens het oorspronkeli j ke voorstel 
van Veringa weI kon: 
"Indien de voorzitter overwegende 
bezwaren heeft tegen een beslu1t 
van het bestuur, kan hij een van dat 
besluit afwijkend nader besluit ne
men. Alsdan kan het bestuur in be
roep gaan bij de faculteitsraad." 
De uiteindelijke versie van de WUB 
heeft de Macht van de hoogleraar dus 
ingeperkt ten gunste van dat van de 
gehele vakgroep. 
Voorts staat in de Memorie van Toe
lichting te lezen: 

"Uit de aangedu1de taken van de vak
groep bl1 j kt weI, dat deze in de eer
ste plaats be trekking hebben op or
gani s atie, coord1natie en integratie 
omdat de werkzaamheden van die groep 
hun plaats moe ten hebben in de werk
zaambeden van de vakgroep als ge
heel. De activiteit van de vakgroep 
wo r dt echter gedragen door de werk
zaamheden van haar leden; hiermee is 
impliciet tot uitdrukking gebracht 
dat de academische vrijheid van de 
individuel e we tenschapsbeoe~enaar 

gehandhaafd blijft en ook dient te 
blijven, dat wil zeggen dat de vrij
beid onverlet bl ijft om in het kader 
van de tot stand gekomen programma's 
en binnen de nader afgesproken gren
zen volgens eigen inzi cht onderwijs 
te geven en onderzoek te verricbten." 
De WUB kaatst dus de bal terug (Ve
ringa zal het wel nooit zo bedoeld 
hebben)naar hoogleraren die het al
lemaal wat te snel is gegaan. 

GEVOLGEN 
De consequenties van een beslu it 

volgens de wensen va n Prof.Zahn 
zouden drieledig zi j n. Allereerst 
wordt hierdoor de medezeggenschap 
van de medewerkers binnen de vak
groep aangetast. Het is duidelijk 
dat de door studenten en stafleden 
bevochten democratisering hierin ° 
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het geding is. Ten tweede zou de 
doctoraalexamencie. gedwDngen wor
den de examens en scripties af te 
keuren die niet door Zahn zelf zijn 
goedgekeurd. Een dergelijke handels
wija:e is in di'rekte tegenstelling 
met het belang van de studenten. 
Ten derde zou de uitoefening van de 
marxistische wtenschapstradi tie on'
mogelijkgemaakt worden. Het ondemo
cratische karakter van een dergelijke 
politiek is zelfs in de WUB -nolens 
volens- aangeduid. In de brief van 
Dr.Carchedi aan Folia Civitatis 
wordt dit ook al aangestipt. 

De Faculteitsraad was dan ook 
-van progressief tot coaservatief, 
van Aktiegroep tot EFB- van mening 
dat Zahn zijn bezwaren moest intrek
ken. Hiermee·is (dankzij Zahnl) een 
jurisprudentie voor de ,toekomst ver
kregen. 

BEZWAARD 
De gehele Faculteit is nu te

vreden, m.u.v. Prof.Zahn. Zijn be
zwaren zijn niet erkend. De WUB 
dwingt hiertoe. 
Er is misschien een oplossing moge
lijk als Zahn -consequent- bij zijn 
mening blijft. Als men namelijk de 
begroting van de Universiteit van 
Amsterdam doorsnuffelt, treft men 
daarin de post "Bezwaarde hoogleraren 
ingevolge de WUB" aan. Hierop kan 
een bezwaarde en een rechtzinnig 
onbevangen hoogleraar beroep doen. 
Bo is dan iedereen tevreden. 

STORM 
OP TIL? 

Het broeit onder de eerstejaars. 
Dreigende wolken beginnen zich steeds 
scherper af te tekenen. Wanneer komt 
de druppel die de emmer ••.•.• 

Deze beelden dringen zich aan je op 
bij het peilen van de stemming onder 
de propedeuse-studenten. Strijdlus
tiger en minder gelaten dan voorgaan
de jaren reageert deze groep op het 
~ropedeuse-programma. Een eerste
jaarsgroep bestaande uit ongeveer 20 
personen en fungerend als een soort 
actiegroep, is vrij vroeg van de 
grond gekomen en begint reeds een 
kcachtige oppositie te voeren tegen 
de plannen van de docenten. De aan
vankelijk vage onlustgevoelens komen 
steeds meer aan de oppervlakte drij
ven en vinden geleidelijk hun vorm 
in vrij concrete plannen en in de 
formulering van uitgangspunten voor 
en kritiek op de economiestudie. De
ze scaan uitgebreid vermeld in de 
herstructureringsbrochure van de Ac
tiegroep Economen en wo~den hieron
der kort en gedeeltelijk weergegeven. 
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UITGANGSPUN TEN 

De economiestudie moet ruimte geven 
aan de volgende activiteiten: 
- de behandeling van verschillende 

economische theorieen; 
- wetenschappelijk onderzoek door 

studentenj 
- de bestudering van de structuur 

(het karakter) van de wetenschap 
alsmede van de relatie tussen weten
schap en samenleving. 

KRITIEK 

- De studie is eenzijdig (te veel aan
dacht aan neo-klassieke theorie en 
'mixed economy', te weinig aan het 
historisch perspectief; 

- de geponeerde wetenschappelijke 
theorieen zijn nauwelijks betrok
ken op de realiteit (geringe werke
lijkheidsverk1arende waarde); 

- de propedeuse is louter gericht op 
toetsing en biedt geen stimulans 
tot discussie en interesse-ontwik
keling. 

- enz. enz. 

Het is weer het oude rijtje dat a1 
talloze malen aan de docenten is voor
gedragen. Nog steeds zonder be1ang
rijk resul taat. 
Op grond van deze uitgangspunten en 
kritiek zijn een aantal concrete eisen 
op tafel gelegd: 
- Wezenlijke verandering van vorm en 

inhoud van de propedeuse; 
- onmiddellijke aanvang van de werk

zaamheden van de Propedeusecommis
sie. Deze commissie heeft tot taak 
de propedeuse te toetsen aan de doel
stellingen die voor deze fase in 
het verleden zijn geformuleerd. 
Afhankelijk van de uitslag van deze 
toetsin~ geeft zij advies over even
tuele wijzigingen in het programma. 
De commissie is half october ge
installeerd maar wacht nog steeds 
op een vertegenwoordiger van de 
vakgroep Macro. 

- Samuelson en Delfgaauw vervangen 
door boeken die minder eenzijdig 
zijn (velen denken hierbij aan Ro
binson en Eatwell). 

ACTIE P LANNE N 

- In de kerstvacantie zal een aantal 
eerstejaars een rapport schrijven 
waarin concrete voorstellen voor 
een nieuwe opzet (inhoud en vorm) 
van de propedeuse geetaleerd zul-
len worden. Een van de centrale pun
tendaarin is , de vervanging van de 
huidige driedeling macro-micro
bedrijfseconomie door het schema: 
geschiedenis van het economisch 
denken-methodologie-economische theo
rie. Dit rapport wordt half januari 
uitgebracht en tezamen met een plat
gewalste eerstejaars aan de Facul
teitsraad overhandigd. 

- Aan het begin van het tweede semes
ter wil men starten met werkgroe
pen en colleges waarin behandeld 
zullen worden: enkele hoofdstukken 
van het bo,ek van Robinson en Eat
well en de syllabus 'Kritische Eco
nomie\nmde economische faculteit 
van Tilburg. De heren Thio, Knaack 
en De Klerk hebben in principe toe
gezegd om deze werkgroepen te be
geleiden. 

- Een kleine nota wordt geschreven 
over het benoemingsbeleid van weten
schappelijke medewerkers, aangezien 
volgens de eerstejaars een aantal 
van hen, vooral,didactisch, niet 
voldoende onderlegd zijn. 

De plannen spreken duidelijke taai: de 
eerstp;aars willen zelf de teugels in 
handel, neJl!en bij het :oplossen van 
moeilijkheden in de propedeuse. Zij 
voelen er niets voor om de zaak over 
te laten aan de staf; een haastig man 
moet geen ezel rijden. 
Want de nood is groot. Eind november 
waren eral minstens 7 eerstejaars 
die uitgeweken zijn naar een andere 
faculteit omdat de studie, vooral 
het geprogrammeerde karakter, hen 
bitter tegenviel. 
En de rest •••••• 

Hein Vrolijk 

NOTA 
Onlangs is de Nota Experimentele 
Onderwijsvormen, waarover ik al 
eens eerder in ROSTRA geschreven 
heb, door de Fakulteitsraad aanvaard. 
Volgens de nota, aangevuld met het 
adres van de onderwijscie, kan een 
projekt op twee manieren uitgevoerd 
worden. De eerste mogelijkheid is 
het uitvoeren van een projekt op 
basis van individuele inbreng, waar
bij de deelnemers een individuele be-
oordeling krijgen. De nota laat ook 

de mog~lijkheid open om het projekt 
groepswerk te laten zijn, waarbij de 
kwaliteit van het werk van de groep 
wordt beoordeeld en de individuele 
deelnemers op basis van participatie
controle. Vantevoren moet ~~n van 
de twee manieren worden gekozen, zo
dat voor de docenten en studenten 
duidelijk is hoe de beoordeling zal 
geschieden. 
Een student die aan zo'n projekt 
meedoet, kan nu een vrijstelling 
krijgen voor e~n paper, een keuzevak 
of zelfs een verplicht vak. Aan de 
vrijstelling voor een keuzevak zijn 
de voorwaarden verbonden dat het 
projekt evenveel tijd moet kosten 
als er voor een keuzevak staat (225 
uur); dat de onderwijscie. vantevoren 
het programma heeft gezien en goed
gekeurd (dat geldt ook voor vrijstel
ling voor een paper); en dat de stu
dent niet meer het yak in de andere 
vorm in het programma mag opnemen. 
Aan de vrijstelling voor een verplicht 
vak zijn stringente eisen gesteld: 
De in het projekt behandelde stof 
moet de verplichte stof dekken en 
aIleen de mogelijkheid van individu
ele beoordeling moet openstaan. 
We hebben dat laatste nog aangevuld 
in die zin dat het collectieve ele
ment, dat toch altijd aanwezig is, 
ook in de beoordeling moet meetellen. 
De regeling is er, maar nu nog de 
projekten. We moe ten de docenten 
duidelijk maken dat er genoeg studen
ten zijn die een projekt willen, 
zodat ze aan het werk kunnen. 

Rita Wanders 
lid Faculteitsraad voor 
Aktiegroep Ekonomen. 



vennootschaps 
IIET EFFEKT VAN DE NIEUWE VENNOOT
SCHAPSWETTEN 

1. Inleiding 

De Nederlandse wetgeving op het gebied 
van het vennootschapsrecht is in 1971 
vrij ingrijpend gewijzigd. Deze wijzi
gingen vonden hun oorzaak in ontwikke
lingen zowel binnenlands als op EEG
niveau. 

De binnen het wettelijke kader van het 
toenmalige NV-recht gegroeide verzelf
standiging van voora1 de grote onder
ne.ming en de daarmee samenhangende 
machtsverschuivingen binnen de N.V. 
enerzijds, en de gewijzigde maatschap
pelijke opvattingen omtrent medezeg
gens chap van de werknemers en de pu
blieke verantwoording voor de onderne
ming anderzijds, vormden in 1960 voor 
de regering aanleiding een kommissie 
in te stellen ter bestudering van deze 
problematiek. Deze Kommissie Onderne
mingsrecht (naar haar voorzitter ook 
Kommissie-Verdam geheten) kwam in 1964 
met haar rapport, dat gevolgd werd 
door adviezen van de SER over de be
treffende ~aterie. Een en ander 1eid
de tot in hoofdzaak de volgende ver
nieuwingen in de wetgeving: 

- de Wet op de Jaarrekening van Onder-
nemingen 

- de Wet herziening Enqueterecht 
- de wet op de Ondernemingsraden 
- de herziening van ·het Wetboek van 

Koophandel m.b.t. de struktuur der 
N.V. (Struktuurwet). 

Op Europees niveau was het de Eerste 
Richtlijn tot harmonisatie van het 
vennootschapsrecht van de EEG-lidsta
ten die ons in dezelfde tijd wijzigin
gen bracht, waarvan hier genoemd wordt 
de invoering van een nieuwe rechts
vorm: de besloten vennootschap met be
perkte aansprakelijkheid (BV). 

Nu dit komplex van nieuwe regelingen 
enige jaren heeft gewerkt, blijkt het 
effekt ervan met een enkele uitzonde
ring beneden de verwachting. te zijn 
gebleven: verschillende wetten worden 
slech~ nageleefd en de 'vlucht in de 
BV', veroorzaakt door de wens om aan 
de werking van de nieuwe voorschriften 
te ontkomen, heeft de voorspellingen 
verre overtroffen. 

Hieronder wordt een kort overzicht ge
geven van het effekt dat de verschil
lende wetten tot dusver hebben gehad. 

2. De Wet op de Jaarrekening van On-
dernemingen (WJO) 

Het Nederlands Instituut van Register
accountants (NIvRA) heeft de jaarver
slaggeving van 129 ter beurze genoteer
de ondernemingen getoetst aan de eisen 
die de WJO daaraan stelt. 
Bij 8 NV's bleek de vennootschappelij
ke balans te ontbreken, terwijl in 6 
gevallen in de balans de overeenkom
stige cijfers van het vorige boekjaar 
niet waren vermeld. In vrijwel aIle 
gevallen was niet voldaan aan de eis 
van art. 5 lid 3 WJO, dat bij wijzi
ging van de waarderingsgrondslagen de 
invloed daarvan op het resultaat ver
meld moet worden. Bij de voorzienin
gen werden in een groot aantal geval
len zelfs in het geheel geen waarde
ringsgrondslagen gegeven. 

wetten 
Ook tegen andere voorschriften was, 
soms door grote aantallen ondernemin
gen, gezondigd. Gezien dit resultaat 
van een onderzoek bij deze beurs-NV's 
moet worden gevreesd dat bij de tallo
ze kleinere BV's, wier jaarrekening 
soms niet eens door een reglsterac
countant gekontroleerd hoeft te worden, 
in nog ernstiger mate met de wette
lijke bepalingen de hand is gelicht. 

3. De Wet tot herziening van het En~ 
qugterecht 

Deze wet verving een bestaande rege
ling waarvan vrijwel nooit gebruik 
was gemaakt. Een verzoek tot het do en 
verrichten van een onderzoek naar het 
beleid en de gang van zaken van een 
vennootschap moet worden gedaan aan 
de in 1971 ingestelde Ondernemingska
mer van het Gerechtshof in Amsterdam, 
die bij gebleken wanbeleid voorzie
ningen kan treffen. Sedert de inwer
kingtreding van de nieuwe wet zijn 
reeds regelmatig zulke verzoeken in
gediend en toegewezen; van de gepu
bliceerde verzoeken zijn er twee inge
willigd, in eeu geval waarvan de On
dernemingskamer redenen zag tot het 
treffen van voorzieningen, i.e. ont
binding van de vennootschap. 

[effekt ?J 
Het waren steeds aandeelhouders die 
om de 'enquete verzocht hadden. Werk
nemersorganisaties hebben van hun be
voegdheden hiertoe nog geen gebruik 
gemaakt omdat, zo blijkt uit het ur
gentieprogram van de drie vakcentra
les, de huidige regeling naar hun me
ning onoverkomelijke risico's in de 
aansprakelijkheidssfeer meebrengt. 

De nieuwe regeling mag overigens een 
verbetering genoemd worden. Helaas is 
de termijn die verloopt tussen de in
diening van een verzoek en de beslis
sing daarover, hoewel de wet behande
ling met de meeste spoed eist, wat 
lang: van 2! maand aanvankelijk via 
4! naar 9 maanden (maart 1974). 

4. De Wet op de Ondernemingsraden 

Sinds de inwerkingtreding·van deze wet 
in 1971 geldt als hoofdregel dat in 
een onderneming met 100 of meer werk
nemers een ondernemingsraad (OR) in
gesteld moet worden. Hoewel deze wet, 
anders dan de oude die uit 1950 da
teerde, de mogelijkheid opent de in
stellingsplicht en de uitoefening van 
de bevoegdheden van de OR in rechte 
af te dwingen, bleek uit een onderzoek 
door de dienst van de Arbeidsinspektie, 
dat ruim een jaar na de inwerkingtre
ding van de wet, nog niet de helft van 
het aantal ondernemingen dat daartoe 
verplicht was een OR had ingesteld: 
van de 3119 onderzochte ondernemingen 
hadden er slechts 1499 daadwerkelijk 

een OR (dat betrof 725.000 ·van de 
1.185.000 werknemers). Voorts bleken 
vele ondernemingen die wel een OR had
den, geen goedgekeurd of in het geheel 
geen reglement te hebben. De in de be
groting van Sociale Zaken van 1975 ge
publiceerde cijfers vertonen wel een 
wat guns tiger beeld (75 % van de on
dernemingen heeft thans aan haar in
stellingsplicht vocdaan), maar dat de
ze cijfers zeer bevredigend genoemd 
kunnen worden, kunnen wij tach met "De 
Werkgever" van 7 november j .1. niet 
eens zijn. 

5. Struktuurwet 

In NV's en BV's waarop de Struktuurwet 
van toepassing is - dat zijn de ven
nootschappen met een eigen vermogen 
van tenminste 10 miljoen gulden, 100 
werknemers of meer en een krachtens 
wettelijke verplichting ingestelde OR -
heeft de Raad van CommiSsarissen (RvC) 
een aanta1 belangrijke, oorspronkelijk 
de algemene vergadering van aandeel
houders toekomende, bevoegdheden zo
als benoeming en ontsiag van bestuur
ders en vaststelling van de jaarreke
ning. 

De benoeming van de RvC zelf geschiedt 
door cooptatie met dien verstande dat 
de AvA en de OR een voorstel van de 
RvC met hun veto kunnen treffen. Als 
de RvC zich met de uitoefening van dit 
vetorecht niet kan verenigen, kan hij 
in beroep gaan bij de SER. Van deze 
mogelijkheid is tot nog toe geen ge
bruik gemaakt. 

De wet schept de mogelijkheid dit re
giem van de Struktuurwet vrijwillig 
geheel of gedeeltelijk toe te passen. 
Een na de invoering van de wet tot 
stand gekomen wijziging voorkomt dat 
'gedeeitelijke toepassing' aldus ge
schiedt dat de RvC weI de bealngrijke 
bevoegdheden bezit, maar de leden niet 
volgens de Struktuurwet worden benoemd. 

Een vennootschap die aan de voorwaar
den voor toepassing van de Struktuur
wet voldoet, moet daarvan opgave doen 
bij het handelsregister, waarna het 
regiem van de wet na 3 jaar voor die 
vennootschap van toepassing wordt. 
Volgens een onderzoek van Prof. van 
Haren blijkt van de ca. 600 onderne
mingen die aan de voorwaarden voor 
toepassing van de wet voidoen, nog 
niet de helft aan de verplichting tot 
opgaaf te hebben voldaan. 

6. De Wet op de BV 

De invoering van de nieuwe rechtsvorm 
BV (voluit: besloten vennootschap met 
beperkte aansprakelijkheid) was een 
gevolg van de eerder genoemde Eerste 
EEG-richtlijn die bepaalde dat alle 
naamloze vennootschappen (SA,AG, NV 
etc.)hun jaarrekening moesten gaan pu· 
bliceren. Vrijgesteld hiervan werden' 
voorlopig de vennootschappen met be
perkte aansprakelijkheid zoals de 
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Dui tse GmbH en de Franse S.1i. r. l-
In het Nederl'londse recht ontbrak· een 
zodanige figuur, doordat hier te lande 
de figuur van de 'besloten NV' opgeld 
had gemaakt, die echter nu onder de 
volledige publikatieplicht zou komen 
te vallen. De richtlijn opende de mo
gelijkheid ook in Nederland bepaalde 
NV's van publikatie vrij te stellen, 
waarvoor dan o.m. de eis werd gesteld 
dat deze vennootschappen geen aandelen 
of certificaten aan toonder in omloop 
mochten hebben en hun aandelen niet 
vrij overdraagbaar mochten stellen. 
Dit bracht de Nederlandse wetgever tot 
de introduktie van de nieuwe rechts
vorm BV. 

De wet bevat een regeling voor de om
zetting van een NV in een BV en omge
keerd. Dat vele vooral kleinere NV's 
van deze mogelijkheid tot omzetting 
gebruik zouden maken was te verwachten. 
Deze omzettingen hebben echter in zo 
grote getale plaats gevonden, dat tot 
in de Tweede Kamer over deze 'vlucht 
in de BV-vorm' is gesproken. Van de 
ca. 50.000 in 1971 bestaande ~~'s wer
den er ruim 44.000 omgezet. Het aantal 
BV's per 1 jan. 1974 werd op 77.000 
geschat. 

Het is gebleken dat de BV-vorm niet 
aIleen aan voormalige kleine NV's en 
dochter-NV's plaats biedt, maar ook 

studenten 
• 

aan onderneillingen die voorheen de vorm 
van de eenmanszaak, maatschap of ven
nootschap onder firma hanteerde. Zij 
verkozen de positie als werknemer
direkteur van een BV om sociale en fis
cale redenen boven hun oude status. 

Tenslotte: Uit een door het departement 
van Justitie eind-1973 gepubliceerd 
overzicht blijkt dat 80 % van de NV's 
en BV's die daartoe verplicht waren, 
nog niet hadden voldaan aan de plicht 
tot deponering van hun jaarstukken. 
De economische kontroledienst heeft op
dracht gekregen de kon!;role op de na
leving ter hand te nemen. 

Vakgroep Recht 

Dit artikel handelt over de mogelijk~ 
heden die met name de doctoraalstu
denten hebben om invloed uit te oefe
nen op het studieprogramma. De stu
denten die de ping-pong-tafel onge
moeid laten en een groot deel van hun 
door de Posthumusregeling spaarzame 
vrije tijd opofferen (pro Democratio) 
om voor de studentengeleding meer in
spraak te bevechten, weten reeds hoe 
schamel en gering deze mogelijkheden 
zijn. 

In 
de vakgroep 

Huidige lijst van belangrijke organen 
waarin studenten zitting hebben, ge
specificeerd naar verhouding studen
ten-wetenschappelijke staf-TAS en naar 
de officiele positie van de organen: 
- Faculteitsraad (FR): 6 studenten, 

1 TAS, 7 wet. staf. 
Hoogste beslissingsorgaan 

- Onderwijscommissie (~C): 4 studenten, 
6 wet. stat, adviesorgaan van de 
FR. 

- Onderzoekcommissie: 1 student, 
12 wet. staf. Adviesorgaan van de 
FR. 

- Propedeuseraad : 4 studenten, 7 wet. 
staf; adviesorgaan van .de DC. 
Kandidaatsraad: 4 studenten, 4 wet. 
staf. Adviesorgaan van de OC. 

Uit deze opsomming blijkt dat de doc
t~aalstudenten weinig mogelijkheden 
hebben om zitting te nemen in organen 
die zich ~rij direct met ·hun studie
programma bezithouden. De wetenschap
pelijke staf beaamd dit en heeft er 
iets op gevonden. In par. 11 van het 
Tweede Voorstel voor het Faculteits
reglament, getiteld 'het onderwijspro
gramma t

, staat geschreven dat iedere 
vakgroep twee maanden voor de aanvang 
van de colleges een uitgewerkt onder
wijsprogramma ter goedkeuring moet 
voor1eggen aan de Onderwijscommissie. 
V66r die tijd "vindt voor elk yak 
in de doctoraalfase overleg p1aats 
tussen de docent(en) en de belangstel
lende studenten ...•..• Bij onenig
heid tussen de docent en de studenten 
hoort het vakgroepbestuur een vertegen
woordiging van studenten, alvorens 
een beslissing te nemen". 
Ten eerste mag deze regeling wel eens 
duidelijk aan de studenten kenbaar ge
maakt worden (bv. in de faculteits
gids). Ten tweede stelt deze vorm van 
inspraak weinig voor; tenslotte heeft 
het vakgroepbestuur het laatste woord. 
Ten derde is deze regeling een was sen 
neus omdat het 'overleg', waarover 
gesproken wordt, nauwelijks plaats
vindt. 
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De onrechtvaardigheid, de studenten 
aangedaan, zou haar scherpe kanten 
verliezen als in ieder geval een an
der onderdee1 van het faculteitsregle
ment nageleefd werd.Volgens dit re
glement moet de Faculteitsraad (waar
in studenten zitting hebben) uitein
delijk beslissen over he t al of niet 
goedkeuren van de onderwijsprogram
rna's, dit op advies van de Onderwijs
commissie (zie hierboven). Maar wat 
blijkt: het onderwijsprogramma van 
het lopende jaar is nog steeds niet 
bij de Faculteitsraad ter goedkeuring 
voorgelegd. 
"Gedane zaken nemen geen keer" is 
wederom het motto. 

hoe slim 
IS de staf? 

Aangezien de onderwijsprogramma's 
voor de verschillende vakken opge
steld worden door de diverse vakgroepen 
(waarbij controle door de Faculteits
raad en de Onderwijscommissie bekwaam 
geelimineerd wordt), zou de democra
tiserings-strategie van de studenten 
toegespitst moe ten worden op het stre
ven naar studentenvertegenwoordigers 
in de vakgroepen. Aangezien de WUB deze 
vorm van inspraak heeft erkend, kan 
onze faculteit daar niet onderuit. 
Zou men zeggen. Maar kijk toch eens 
hoe slim men de zaken heeft aangepakt. 

Noodgedwongen neemt men de formulering 
van de WUB over: De Faculteitsraad 
beslist zo spoedig mogelijk na ins tel
ling van de vakgroep, op voorstel van 
de vakgroep, welke andere studenten 
(dan de kandidaatsassistenten, H.V.) 
op grond van hun bijdrage aan de werk
zaamheden op het betreffende vakgebied 
geacht worden tot de vakgroep te be 
horen' (besluit van de Faculteitsraad 
2.4'74). Deze vaagheid van formulering 
wordt natuurlijk in dank afgenomen 
want vervolgens stelt de staf dat geen 
van de studenten op grond van dit kri
terium in aanmerking komt. Zelfs de 
als meest conservatief geboekstaafde 

interpretatie van de WUB van de Com-
mis s ie Polak heeft het niet zo 
bont durven maken; deze commissie stelt 
dat eenvijfde deel van de vakgroep 
moet bestaan uit studenten. 

De meeste faculteiten van ooze univer
siteit alsmede het Universiteitsregle
meot hanteren een WUB~interpretatie, 
waarbij de studenten paritair verte
gen woordigd zijn (TAS + studenten 
vormen 50 % van het vakgroepbestuur). 
Ook bij andere economische facultei
ten zitten studentenvertegenwoordi
gers in het bestuur van de vakgroep. 
Eigenlijk is de strategie van de staf 
minder slim dat op eerste gezicht lijkt 
Het faculteitsreglement stelt dat een 
voorstel om studenten op te nemen in 
de vakgroepen slechts kan komen van de 
kant van de vakgroep. Hiermee heeft de 
staf zelf de sleutel in bezit genomen 
van de deur waardoor de studenten 
naar binnen kunnen komen. Op grond 
van de ontwikkelingen aan ooze univer
siteit m.b.t. de uitwerking van de 
WUB, is het duidelijk dat de studen
ten op een of andere manier naar bin
nen zullen komen, vooral als in aan
merking genomen wordt dat Aktiegroep 
Ekonomen van plan is dit jaar ernst te 
maken met hun eis: studenten in de 
vakgroep. De staf heeft zich in een 
voor haar lastige positie gemanoeu
vreerd; zij zal zelf de deur moeten 
opengooien. 

Een verheugend bericht tot besluit. 
In verband met de benoeming van een 
wetenschappelijk medewerker bij de 
vakgroep Recht is een benoemingscom
missie geinstalleerd. Prof.Boukema en 
mevr. Oly hebben zelf het initiatief 
genomen om de studenten bij deze be
noeming te betrekken. Na overleg met 
de Aktiegroep Ekonomen hebben zij uit 
het doctoraalcollege een vertegen

woordiger laten kiezen, die in de be
noemingscommissie zitting heeft ge
nomen. Dit is samenwerking optima 
forma. En zo zou het averal moe ten 
gaan. 

Hein Vrolijk 



Oratie(l) 
Met een oratie, getiteId: "Prijsver
wachtingen en consumentengedrag - een 
tUBsenbaIans", heeft prof. dr. A. 
Pais het ambt van gewoon hoogleraar 
in de staathuishoudkunde in het open
baar aanvaard. 
Onzekere verwachtingen ten aanzien 
van de toekomstige ontwikkelingen 
worden in de traditionele theorie ge
woonlijk weggedacht door volkomen 
kennis met be trekking tot de toekomst 
te veronderstellen. Deze benadering 
is echter niet erg praktisch in het 
geval bijvoorbeeld het consumenten
gedrag verklaard en voorspeld moet 
worden. Vandaar dat er reeds een grote 
noeveelheid literatuur bestaat over 
de relatie tussen, in dit geval, prijs 
verwachtingen en consumentengedrag. 
De oratie van Pais gaf hiervan een 
overzicht. 
Met name Katona heeft zich intensief 
met de bovengenoemde relatie be zig 
gehouden. Volgens hem is de wijze van 
besteding van het inkomen dat resteert 
nadat in de eerste levensbehoeften 
voorzien is, tevens afhankelijk van 
psychologische factoren, zoals ver
wachtingen en attitudes. Deze hebben 
zowel invIoed op de behoeftes zeIf, 
als ook op het tijdstip van bevredi_ 
ging. Een groot deel van de dicussie 
in de literatuurconcentreert zich om 
de kwestie of de verklaring .en voor
spelling van het gedrag verbeterd kan 
worden door g~b~uik te maken van deze 
'ai;titudinale variabelen'. Het met 
li'teratuur verwijzingen ondersteunde 
staadpunt van Pais is dat "recht
/j tr~eks en indirect de prijsverwach
". in" en aldus een niet onbelangrijk 
aandeel blijken te hebben in de ver-, 
klaring va n de ontwikkeling van de 
consumptieve bestedingen". Dit als 
tussenbalans. Voorts benadrukte Pais 
aat een micro- economisch model, waar
in deze varia belen geintegreerd zijn, 
een voorwaarde is voor een zinvolle 
aggregatie tot het macro-economische 
niveauo 
Binnenkort wordt de tekst van de 
ora tie afgedrukt in De Economist. 

J.C o 

Opheffing 

Met ingang van 1 januari 1975 is de 
Stichting Verkeers & Vervoers Econo
mie opgeheven en deze bevindt zich 
sedertdien in Iiquidatie 
De stichting vormde het onafhanke
lijke onderzoeki~stituut van de ge
lijknamige vakgroep en·werd uit op
drachten van derden bekostigd. 
Een deel van de opbrengsten van de 
stichting werden voor het onderwijs 
gebruikt, zoals het in stand houden 
van de bibliotheek, het organiseren 
van congressen en symposia, het be
talen van studiereizen, en voor sten
cils en syllabi. 
Als reden ' voor de opheffing werd ge
geven het gebrek aan opdrachten en 
de slechte vooruitzichten hiervoor. 
V~~r aIle wetenschappelijke onder
zoekinstituten is er een teruggang 
in het aantal opdrachten, doordat 
de overheid en het bedrijfsleven 
steeds meer onderzoeken in eigen 
beheer houden, me de omdat zij dan 
meer vrijheid hebben bij hun beleids
keuze. 
Vanwege deze algemene teruggang werd 
het beter geacht om het onderzoek 
te concentreren in de Stichting Eco
nomisch Onderzoek, het andere Onder
zoekinstituut dat de Economische 
Faculteit rijk is. De vakgroep V. en 
V. Ec. zal trachten te komen tot 
een intensieve samenwerking met de 
S.E.O., opdat zij niet de band met 
de praktijk verliest. 
Vol gens insiders waren er echter nog 
voldoende opdrachten om de stichting 

DALING 

Zoals al min of maar verwacht werd 
is het aantal studenten, dat zich 
voor het jaar '74/'75 voor de uni~ 
versiteit heeft ingeschreven, lager 
dan het aantal, dat in de laatste 
prognose voorspeld werd. Dat dit 
verschil zo aanzienlijk zou zijn -
18.500 tegen 24.255 - had niemand 
verwacht. 
Als oorzaak voor deze misser wordt 
aangevoerd, dat de prognose uitging 
van inschrijvingsgegevens uit 1972, 
waarbij de studenten, die tussen
tijds hun studie gestaakt hadden, 
maar dit niet gemeld hadden, toch 
in het studentenbestand bleven. 
Een andere oorzaak is waarschijnlijk 
dat de mensen, die zich vroeger voor 
een tientje inschreven zonder feite
lijk te studeren, zich nu niet meer 
inschrijven, omdat het inschrijvings 
geld verhoogd is. Overigens is er 
geen sprake van een voortgaande da
ling van het aantal studenten;voor 
het jaar '78/'79 verwacht men al 
weer 24610 studenten, het gaat hier 
dus slechts om een breuk in de 
stijgende trend. 

S.I.V.V.E.A. 

levend te houden en waren de midde
len groot genoeg om een tijdelijke 
teruggang te overbruggen. In dit 
verband is het opmerkelijk dat het 
arbeidsbureau destijds geen redenen 
aanwezig achtte om de personeels
leden te ontslaan. 

tumult 
Enig tumult ontstond over het uit
blijven van een afvloeiingsregeling 
voor de drie personeelsleden bij de 
liquidatie van de stichting. 
Reden voor de hoogleraren Lambooy, 
Venekamp en Van der Zijpp - allen 
lid van de stichting - om in een 
schrijven aan J. Harmsen,voorzitter 
van de stichti~g en lid van het Col
lege van Bestuur, aan te dr±ngen 
op het zo spoedig mogelijk treffen 
van een afvloeiingsregeling voor de 
betrokken personeelsleden en een 
overgangsregeling voor de bibliotheek, 
De afvloeiingsregeling lijkt overbodig 
aangezien de wettelijke opzegtermijn 
in acht is genomen en 2 van de be
trokken personeelsleden inmiddels 
een andere werkkring hebben, terwijl 
de derde betrokkene ,mevrouw Van 
Kan, waarschijnlijk in dienst van de 
Universiteit komt. 
Ter vermijding van misverstanden; 
de vakgroep blijft bestaan en de 

colleges vinden normaal doorgang. 

H. S. 

FORMATIE 

Ook aan onze faculteit is er een 
forse daling van het aantal student
en namelijk van de voorspelde 1910 
naar 1370 ( voor '78/'79 is de voor
spelling 1785). 
De daling aan onze faculteit is in 
verhouding sterker dan de daling 
van het totaal aantal ingeschreven 
studenten, m.a.w. ons aandeel in het 
totale studentenbestand is terugge
lopeno Aangezien de verdeling van 
de formatieplaatsen over de facul
teiten -grofweg- geschiedt in de 
verhouding van de onderlinge student
enaantallen tot het totaal , is ~ns 
aandeel in de totale forma tie terug
gelopen. 
De nieuwe prognosa voorspelt voor 
onze faculteit een teruggang van 
151 naar 141 formatieplaatsen in de 
periode van '74/'75 tot '79/'80. 
Deze daling moet gerealiseerd worden 
door een inlevering van 2 formatie
plaatsen per jaar te beginnen in dit 
onderwijsjaar. 

H.S. 
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ko rrostrapondentie 

REDAKTIONEEL 

Op 2 december j.l. heeft de faculteits
raad besloten de beslissing over een 
aan Rostra toe te kennen extra krediet 
uit te stellen, totdat de redaktie 
van Rostra zou hebben gesproken met 
de Raad van Beheer van Rostra. 
Het extra krediet was door de redaktie 
aangevraagd om de enorm gestegen kost
en op te kunnen vangen. 
Met name prof. J.J. Klant, die ook 
zitting he eft in de Raad van Beheer, 
bracht zijn bezwaren tegen de samen
stelling en het beleid van de redaktie 
naar voren. In F.C. van 7-12-'74 deelt 
prof. Klant mee:" dat het niet zo was 
dat men de redaktie te links vond, 
maar dat het minder gewenst was dat de 
redaktie alleen samengesteld was uit 
leden van de Aktiegroep Ekonomen"(I) 
Met de beslissing van de fakulteits
raad werd het uitkomen van het decem
bernummer onmogelijk gemaakt. De fak
ulteitsraadsleden waren van deze con
sequentie op de hoogte. Alleen de 
aktiegroepleden in de F.R. hebben 
v66r het verlenen van een aanvullend 
krediet aan Rostra zonder voorwaard
en gestemd. 
Als formele reden voor het uitstellen 
van de beslissing tot het toekennen 
van een aanvullend bedrag werd aange
voerd, dat de Rostra redaktie bij het 
opstellen van de aanvullende begroting 
de Raad van Beheer zou hebben gepas
seerd. 
Alras bleek echter dat bij sommige 
leden van de fakulteitsraad nog meer 
bezwaren leefden tegen het doen en 
laten Yan de Rostra redaktie (zie de 
brief van prof. Verburg). Hieronder 
~ullen wij daarop verder ingaan. 

I Beheerstechnische Bezwaren 

a) Het passeren van de Beheersraad 
bij het opstellen van de aanvullende 
begrotin~. 
Ten aanzien hiervan kan gesteld word
en dat meer dan eens het bestuur van 
de faculteit zich rechtstreeks tot 
de redaktie gewend heeft voor begrot
ingsvoorstellen, zodat het twijfel
achtig is door wie de Raad van Beheer 
nu eigenlijk gepasseerd is. 

b) De aanvullende begroting zou te 
laat zijn ingediend. 
Ten onrechte wordt door prof. Verbur~ 
gesteld dat de bestaande begroting 
reeds was overschreden. Hiervan is 
geen sprake. Dit is dan ook tijdens 
de fakulteitsraadsvergadering van 2 
december recht gezet. Het argument, 
dat de faculteitsraad te laat op de 
hoogte is gebracht van de aanvraag 
van een aanvullend crediet,vervalt 
hiermee, omdat er nog geen verplicht
ingen voor het december waren aange
gaan. Bovendien willen wij er op wijz
en dat de redaktie eerst in augustuE 
met prijsstijgingen werd geconfron
teerd. In september bleek pas dat de 
oplage aanzienli.jk verhoogd moest 
worden in verband met een uitbreid-
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ing van de fakulteitsbevolking, al
thans op papier. 

c) De redakti~ zou door cooptatie 
worden samengesteld. 
Cooptatie impliceert dat men zijn 
eigen benoemingscriteria vaststelt 
en geen advertenties plaatst om kan
didaten te interesseren. 
Het is in de geschiedenis van Rostra 
nog nooit voorgekomen, dat men zijn 
toevlucht heeft moe ten nemen tot een 
selectieprocedure. Op de oproep, die 
in juni in Rostra is verschenen heb
ben sleohts twee mensen gereageerd. 
Drie redaktieleden hebben besloten 
in de redaktie te blijven zitten. 
Na lang aandringen heeft de redaktie 
de twee mensen, die hadden laten door
schemeren wel enige interesse voor 
het redaktie werk te hebben bereid 
gevonden de redaktie te versterken. 

d) Er heeft geen fiattering van de 
benoeming van nieuwe redaktieleden 
door de Raad van Beheer plaatsge
vonden. 
De bevoegdheden van de Raad van Be
heer zin nergens duidelijk geregeld 
enook de benoemingen van vroegere 
redaktieleden zijn nooit gefiatteerd. 
Het is onduidelijk wat de betekenis 
van zo'n fiattering zou zijn. 
De redaktie heeft de Raad van Beheer . 
toegezegd in het vervolg schriftelijk 
mededeling van wijzigingen in de re
daktie te doen. 

e) De redaktie zou uitsluitend uit 
leden van de Aktiegroep bestaan. 
Dit punt is helemaal niet van be lang 
Ook al zouden er 120 Aktiegroepleden 
of kattenliefhebbers in de redaktie 
zitten, dan nog is het heel goed mo
gelijk een onafhankelijk redaktiebe
leid te voeren, waarbij niet 66n 
groepering binnen de fakulteit te 
kort komt. Ten overvloede wijzen wij 
er op dat de schatting van het aantal 
aktiegroepleden in de redaktie van 
prof. Klant een factor 8 te hoog is 
uit-gevallen. Ook in de macro-econo
mie een niet te verwaarlozen onnauw
keurigheidl 

f) De redaktie zou geen lid van het 
wetenschappelijk corps binnen haar 
gelederen willen hebben. 
Reeds lang voor het vertrek van prof. 
Zimmerman heeft de redaktie gepoogd 
een opvolger voor hem te vinden. Wij 
zijn daar uiteindelijk in geslaagd. 

II Bezwaren tegen het redaktiebeleid 

e) Het fundamentele karakter van 
Rostra zou veranderen. 
WiJ bestrijden dit, ·Rostra geeft in
formatie over de Ekonomische Fakul
teit en dient als podium voor het 
naar buiten brengen van meningen over 
het wel en wee aan de Ekonomische 

Faculteit, verder worden door regel
matige bijdragen van de wetenschappe
lijke star interessante onderwerpen 
belicht. 

f) Rostra zou het karakter van een 
"ingezonden stukken krant" hebben 
gekregen en niet voldoende en op niet 
evenwichtige wijze door de redaktie 
geaktiveerd en gepland worden, waar
door de visies, die gepresenteerd 
worden te eenzijdig zouden zijn. 
De redaktie plant wel gezien de weke
lijkse redaktievergaderingen, waarop 
diverse zaken op hun waarde voor pu
blikatie worden gewogen. Ook aktiveert 
de redaktie de wetenschappelijke staf 
om artikelen te schrijven. 
Dat Rostra te weinig wordt gebruikt 
alB platform voor wetenschaps discus
sie is ook de mening van de redaktie. 
Zij zal van haar kant hier het nodige 
aandoen. 
Wat betreft het karakter van "inge
zonden stukken krant" en de hiermee 
samenhangende &enzijdigheid van de 
berichtgeving het volgende: Professor 
Verburg stelt dat over ieder thema 
alle meningen behoord dienen te worden. 
Dit is een juist uitgangspunt, echter 
voor de meeste thema's niet reali
seerbaar. Indien de redaktie over 
ieder thema alle meningen zou moeten 
gaan horen, dan zou het samenstellen 
van het blad een ondoenlijke zaak 
worden, aangezien dan ieder artikel 
reeds voor publikatie aan de betrok
ken personen zou moe ten worden ge
toond. Wij kennen geen enkel blad 
dat een een dergelijk beleid voert. 
Wij volstaan er daarom mee om een 
artikel op feitelijke juistheden te 
controleren te controleren en in ge
val van twijfel de opinie van anderen 
te vragen. 
Een artikel zal vaak de mening van 
de schrijver weergeven, doch een 
waarborg tegen "nzijdigheid is dat 
eenieder op dit artikel kan reageren 
in een volgend nummer. 
Tot zover de aangevoerde bezwaren. 

Tot Slot 

Alle beschuldigingen kwamen voor de 
redaktie als een donderslag bij hel
dere hemel. De redaktie was sinds 
lange tijd niet meer benaderd met 
kritiek op de gang van zaken. 
Dat de blijkbaar aanwezige .revel 
tegen het blad zich uit door middel 
van ongecontroleerde en grotendeels 
onterechte beschuldigingen is nog 
tot daar aan toe. Dat de faculteits
raad, daarin aanleiding vindt om het 
decembernummer op te schorten is een 
vreemde gang van zaken. 

de Redaktie 
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VERBURG 

6 dec. 1974 

Geachte Redaktie, 

Gaarne voldoe ik aan Uw verzoek mijn 
bezwaren tegen de gang van zaken bij 
Rostra kenbaar te maken ter publica
tie in Rostra zelf. 
Mijn bezwaren zijn tweeledig, nlo 
zowel beheerstechnisch als redac
tioneel. 

~~-~~~~~~~~~~~~~~~~-~~~!~~!~ 
Ten aanzien van het be~eer zijn des~ 
tijds duidelijke regelingen afg'espro
ken, zowel ten aanzien van de- ~esluit
vorming via de beheersraad als ten 
aanzien van de bUdgetten. 
Nu lijkt het mij niet onredelijk ala 
een lid van de faoulteitsraad, konsta
terend dat de regelingen niet zijn 
nagekomen, daartegen bezwaar aantekent. 

Mijn bezwaar geldt zowel het feit dat 
zonder enig overleg met de beheers-

raad wijzigingen in de aamenstelling 
van het redactieteam tot stand zijn 
gebracht als het feit dat de facul
teitsraad te elfder ure wordt gekoR_ 
fronteerd met de vraag of het reeds 
bestaande tekort nog eens verhoogd kan 
worden ten behoeve van de uitgave van 
een decembernummer, een vraag die even
eens geheel buiten de beheersraad om 
rechtstreeks aan de faculteitsraad 
werd voorgelegd. 

Als excuus is vanwege de redactie aan
gevoerd dat men door de redakteurswis
selingen niet of onvoldoende op de 
hoogte was van het bestaan van de be
heersraad. 
Hoewel hierin weI een verklaring van 
de onjuiste gang van zaken gevonden 
kan worden, hoeft dit nog niet te be
tekenen - en mag het m.i. ook niet be
tekenen - dat men zonder bezwaar aan 
te tekenen maar met de informeel ge
groeideprocedures akkoord zou moe ten 
gaan. 
Vandaar het feit dat ik in de facul
teitsraadvergadering gevraagd heb eerst 
de normaal voorgeschreven procedures 
te bewandelen alvorens tot een besluit 
te komen. 
Ik heb mij daarbij heel goed gerealis
eerd dat dit standpunt edat door de 
meerderheid van de raad werd gedeeld) 
er toe zou kunnen leiden dat in decem
ber geen nummer van Rostra zou ver
schijnen. 
Ik realiseer mij ook weI dat er zich 
in elke organisatie situaties kunnen 
voorjoen, waarbij men Voor belangrijke 
en spoedeisende gevallen de forme Ie 
procedure opzij moet zetten. 
Mao-,r dan is toch het minste wat men van 
val, de vertegenwoordiger van de redak
tie in de faculteitsraadvergadering 
had mogen verwachten, dat hij aantoollt 
dllt de aktualiteitswaarde of de urgen
tie van de in december in Rostra te 
pu?lic~ren informatie zodanig is, dat 
o'1g u1tstel onoverkomelijk is. 
lh': nu is in genen dele geschied. Er 
is aIleen verwezen naar een vroeger 
geuite algemene wens van een frekwent
er verschijnen. 
Als nu de redaktie door verkeerde be
sluitvormingsprocedures en door te 

laat aan de bel te trekken deze wens 
niet voldoende kan honoreren, moet zij 
de hand in in eigen boezem steken en 
geen verwijten richten tot degenen die 
terecht verlangen dat de democratisch 
vastgestelde procedures niet verworden 
tot ondemocratische (wat het nu gevolg~ 
de systeem van cooptatie bij redaktie
benoemingen toch is) en niet tijdig 
aangespannen procedures. 

b. Bezwaren tesen het redaktiebeleid 

Ten aanzien van het redaktionele be
leid het volgende. 
Uit de periode van mijn voorzitterschap 
van de Civitas kan iedereen weten dat 
ik een voorstander ben van een onaf
hankelijke redaktie van een universi
teits- of faculteitsblad. 
Bestuursorganen zullen zich er naar mijn 
mijn mening van dienen te onthouden 
invloed uit te oefenen op de door de 
redaktie aan de orde te stellen thema's 
of op het al dan niet plaataen van be
paalde bijdragen of ingezonden stukken. 
Maar wanneer het redaktiebeleid tot 
gevolg heeft dat (gewild of ongewild) 
het fundamentele karakter van een blad 
gaat veranderen en daarmede de doelstel
lingen van een blad geweld wordt aange
daan, dan is het de taak van een toe
zichthoudend orgaan en in de laatsts 
instantie ook van de faculteitsraad om 
een -'waarschuwende vinger op te ateken. 

Als zich bijvoorbeeld de situatie zou 
voordoen dat de redaktie systematisch 
aIle bijdragen van de Aktiegroep Eco
nomen zou weigeren en aIleen die van 
"rechtse" docenten zou opnemen, zouden 
niet aIleen de vertegenwoordigers van 
de Aktiegroep in de faculteitaraad, 
maar ook aIle andere faculteitsraad
leden daartegen moe ten protesteren. 
En weI omdat daa~het karakter 
van facul tei tsblad waarin aIle .mening
en en gevoelens omtrent voor de facul
teit belangrijke zaken tot gelding 
moe ten kunnen komen, geweld zou word
en aangedaan. 
Zo is het met Rostra niet gesteld, 
ook ~iet in omgekeerde zin, laat dat 
uitdrukkelijk vermeld zijn I 
Maar weI meen ik vooral de laatste 
tijd, een bepaalde - met het karakter 
van faculteitsblad in strijd zijnde
tendens in de ontwikkeling te bespeur-
en. _ 
Het lijkt erop dat Rostra meer en meer 
een uitlaatklep voor bezwaarden wordt 
en daarmede overwegend het karakter 
van "ingezonden stukken krant" krijgt 
inplaats van een blad dat op even
wichtige wijze door een redaktie ge'. 
aktiveerd en goed gepland een aantal 
voor de faculteit in wetenschappelijk 
en bestuurlijk opzicht belangrijke 
thema's zodanig behandelt dat aIle 
meningen en wetenschapaopvattingen 
uit de faculteit ten opzi'chte van een 
bepaald thema tot hun recht komen. 
Ala Rostra bedoeld is als 'ingezonden 
atukken krant' kan men de redaktie 
niets verwijten als bepaalde personen 
of groepen meer van hun publikatie
recht gebruik maken dan anderen, om
dat de redaktie dan slechta een pas
sieve rol zou moe ten vervullen. 
Maar uit het voorgaande zal weI dui
delijk zijn dat ik deze funktie van 
Rostra Minder zinnig vindt dan die 
van een echt allround en evenwichtig 
faculteitsblad. De ' redaktie daarvan 
dient een aktief wervingabeleid te 
voeren, ger1cht op het verkrijgen 
van een grote gevarieerdheid in thema's 
zoveel als in benadering van die 
thema's. 

De hiervoor 'be doe Ide ontwikkeling zou 
mij er zeker toegebracht hebben ook 
rechtstreeks tegenover de redaktie 
mijn bezwaren te laten horen. Maar 
die extra-subaidieaanvraag vormde een 
direkte aanleiding om ook in de fac
ulteitsraad hie rover te spreken. 
Is het nu onredelijk als ik meen een 
mijns inziens onjuiste ontwikkeling 
te konstateren, dat ik daarop de aan
dacht vestig op een moment, waarop de 
faculteitsraad - voor ons geheel on
verwacht - wordt gekonfronteerd met een 
een aanvraagvoor een extra suppletie 
boven een reeds bestaand tekort? Is 
het onredelijk om bij deze extra Qe
steding van onze schaarse middelen op 
te roepen tot hernieuwde bezinning, tot 
tot wat ik ook ten aanzien van een 
faculteitsblad een kosten-baten ana
lyse zou willen noemen? Ik meen van 
niet. 
Ik hoop dat men deze ontboezeming zal 
willen zien als een poging een bij
drage te leveren aan de zo nodige 
verbetering van de communicatie in 
onze faculteit. 

P. Verburg 

TREUMANN 

Van de heer T.P. Treumann ontvingen 
wij het volgende schrijven: 

In het laatste nummer van Rostra geeft 
U enige besehouwingen over de gang 
van zaken rond de benoeming van een 
opvolger van prof. Hennipman . U geeft 
daarbij het eommentaar van de heer 
Sprenger, sehrijver van een artikel 
in Student over deze zaak, op het 
stuk van de Werkgroep Eeonomen en U 
vermeldt daarbij dat ik onbereikbaar 
was voor commentaar. 

Het verbaast mij dat U geen kennis 
hebt kunnen nemen van mijn reaetie op 
het artikel van Sprenger in Student, 
een reactie die ik op 4 november, dus 
ruimschoots voor het verschijnen van 
Rostra, aan het faculteitsbestuur heb 
doen toekomen en die ook in de facul
teitsraad is voorgelezen. Daarom zend 
ik U bijgaand een copie van deze re
aetie met het verzoek in de volgende 
editie van Ros·tra een en ander recht 
te zetten voor wat betreft de beschul
digingen van Sprenger aan mijn per
soon gericht. 
Met vriendelijke groeten, 

T.P. Treumann 

Het heeft de redaktie gespeten dat 
de heer Treumann nLet VDar kommentaa:( 
bereikbaar was. Uiteraard zijn wij 
bereid zijn visie op de kontroverse 
tussen hem en, Jeroen Sprenger weer te 
geven. In zijn artikel in Student 
betoogt Sprenger: 

It. • • • • •• : een van de wetenschappe
lijke medewerkers aan de ekonomische 
fakulteit, drs. Pitt Treumann, be
weert referenties van Gervasi gezien 
te hebben. Gervasi heeft - zoals hij 
in zijn sollicitatiebrief heeft ge
zegd - zijn referenten meegedeeld, 
dat hij in Amsterdam gesolliciteerd 
heeft. Het is mogelijk - en de 0P-' 
merking van Treumann wijst erop -
dat de referenten op eigen initiatief 
de benoemngskommissie hebben aange
schreven. Maar wat heeft de kommiss1e 
er dan mee gedaan?" 
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In een naschrift bij het artikel 
'Werkgroep Ekonomen verbreekt stil
zwijgen', waarin de Werkgroep Spren
ger verwijt de uitspraken van Treu
mann te hebben verdraaid,houdt Spren
ger v·ast aan zijn in STUDENT weerge
geven lezing. 

Op verzoek van het bestuur van de 
faculteit zette Treumann zijn mening 
over deze kwestie op papier. Deze 
luidt als voIgt: 

Amsterdam, 4 november 1974 

Mijne Heren, 

Aan Uw uitnodiging tot opheldering 
van enige aan mij toegeschreven pas
sages in een artikel in Student vol
doe ik slechts met enige tegenzin 
omdat inmiddels een geschillencommis
sie door U is ingesteld die mij graag 
over deze zaak wilde horen, en op de 
resultaten daarvan wil ik niet voor
uitlopen omdat mij is gebleken dat U 
weI mij, maar niet de schrijver van 
dit stuk om opheldering heeft ver
zocht hoewel er toch ook voor het 
overige interpretatieverschillen mo
gelijk zijn over het stuk gezien het 
aantal, mij al bekende, overige on
juistheden dat er in staat. 

Mag ik dan de volgende opmerkingen 
onder Uw aandacht brengen. 

1. Ik heb voor het verschijnen van 
het stuk in Student geen contact ge
had met de schrijver. De schrijver 
geeft voor mij te citeren, maar doet 
dat op basis van informatie uit de 
tweede hand;hij heeft die inlichtingen 
niet bij mij nagetrokken en niet ge-

tracht bevestiging te verkrijgen. 

2. Ik heb tijdens de bezetting door 
de actiegroep van een dee 1 van de 
Faculteitsverdieping een discussie 
gehad over deze zaak met enige leden 
van de actiegroep. Ik heb daarbij per 
abuss de naam van meneer X laten 
va.11en, aannemende dat deze naam bij 
de daar aanwezigen reeds bekend was. 
Ik heb over deze verspreking de voor
zitter van het Faculteitsbestuur on
middellijk mondeling ingelicht en mijn 
verontsc.huldigingen aangeboden. 

3. Ten aanzi.en van deze zaak van de 
al dan niet ingewonnen referenties heb 
ik mij in dat gesprek ook uitgelaten, 
maar op es~entiele wijze ~er~Chillen~ 
van de manLer waarop dat Ln Student 
is weergegeven. Van de heer Halber
stadt had ik na diens terugkeer uit 
Roemenie vernomen dat hij met enige 
daar op het congres aanwezigen gespro
ken had over X . Mij was, en is, niet 
bekend wat hij daar over X gehoord 
heeft. In de voornoemde discussie heb 
ik mij, mede baserend op het vooraf
gaande, uitgelaten met ais strekking 
dat ik als voistrekt vaststaand aan
nam dat men zich omtrent de kandida
ten ruimschoots had georienteerd en 
daarbij ook persoonlijke inlichtingen 
had ingewonnen; een en ander was mij 
genoegzaam bekend uit de behandeling 
in de vakgroep. Het is dus niet zo, 
dat ' ik referenties gezien heb, ik' heb 
ook niet van de strekkLng van deszul
ken kennis genomen en ik heb dat ook 
niet bewee.rd, tegen wLe dan ook. De 
vermoedens die de schrijver in Stu
dent vermeldt dat de benoemingscom
missie iets onder tafel gewerkt heeft 
is voistrekt uit de lucht gegrepen, 

@. 
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aithans niet te b.aseren op de discus
sie die ik met de ' bezetters heb ge
had; waarop deze bewering weI te ba
seren is, is mij niet bekend, 

In de hoop U hiermede van dienst te 
·zijn geweest, 

met vriendelijke groeten 

drs. T.P. Treumann 

Er bestond geen aanleiding bij het 
gereedmaken van het vorige nummer 
om van redaktiewege kommentaar te le~ 
veren op de opmerkingen van Sprenger 
aan het adres van Treumann, aange
zien twee leden van de redaktie bij 
de diskussie met Treumann aanwezig 
waren. Het was de redaktie daardoor 
bekend dat Treumann in dat gesprek 
niet alleen de naam van Gervasi noem
de, maar ook de naam van nummer twee 
op de voordracht. Verder heeft Treu
mann in de diskussie de inhoud weer
gegeven van de vertrouwelijke brief 
van het College van Bestuur over de 
benoemingskwestie, daarbij opmerkend 
dat hij van mening was dat het Colle
ge van Bestuur zicH ten onrechte in 
fakulteitszaken mengde. Vervolgens 
deelde Treumann mee - zoals Sprenger 
het ook weergeeft - referenties 'Jan 
Gervasi gezien te hebben. Over de 
herkomst was hij uiterst vaag. Toen 
Treumann de aktiegroep verweet de 
vertrouwelijkheid doorbroken te heb
ben, gaf hij desgevraagd toe zich in 
de diskussie aan een zelfde feit 
schuldig te hebben gemaakt. 

De reaktie van Treumann laat nog 
steeds de door Sprenger geformuleerde 
vragen open: Zijn er nu weI of geen 
schriftelijke referenties over Ger
vasi ? Als ze er weI zijn, waar zijn 
ze dan en waarom zijn de in de be
noemingskommissie niet op tafel geko-
men? ' 
Als ze er niet zijn, blijft de vraag 
hoe dat komt ~ hoe iemand als Treu
mann dan kan beweren dat er voldoen
de informaties over de sollicitanten 
zLJn ingewo~nen. Hij wil toch niet 
beweren dat de bekende kongresroddel 
deze 'persoonlijke inlichtingen' zou 
moe ten verschaffen ? 

red • 

Heertje Onbevangen •••••• 

Dinsdag 26 november meldden de 
dagbiaden de oprichting van de 
"Stich ting te r bevordering van een 
onbevan'gen wetenschap en onderwijs 
aan universiteiten en hogescholen". 

In de N.R.C. d.d. 26 november 
leest men: 

"Daarom hadden volgens de Stich~ing 
in Amsterdam degenen ook ongelijk 
die fn plaats van de oorspronkelijk 
door de benoemingscie. voorgestelde 
"briljante econoom" (aldus Stichtings
voorzitter Prof. Dr. Heertje) een 
~otaal onb.etekenende man' wilden be
noemen omdat die marxist was. 
Vraag uit de zaal: "Kunt U e~n be
wijs aanvoeren dat deze man om zijn 
marxisme is benoemd? Zegt het beoor
delingsrapport dat hij onbetekenend 
is? 
Prof. Heertje: "Oat is eenvoudig zo, 
daar heb ik geen bewijzen voor nodig. 
dat weet iedereenu." 
In de Economische Faculteit hebben 
de Professoren Goedhart en Zahn zich 
aangesloten bij de onbevangen weten
schappers. 



Vertrek Drs. G.G.M. Bak 

Met ingang van 1 september 1974 is de 
heer Bak als buitengewoon hoogleraar 
Accountancy te Tilburg werkzaam. 
Hij was aan onze faculteit verbonden 
als buitengewoon lector met de leer
opdracht: administratieve organisatie, 
administratieve techniek, de automa
tisering van de informatieverwerking 
in het bijzonder. 

De heer Bak was lid van de Werkgroep 
Bedrijfseconomen, waarbinnen hij ge
ijverd heeft voor de ins telling van 
de studierichting Bedrijfskunde. 
Hij was voorstander van onderwijs op 
basis van praktijkgevallen (zg. cases
behandeling) binnen de Bedrijfskunde . 
Vol gens hem had dit de mogelijkheid 
tot integra tie tussen een aantal vak
ken, die geheel los van elkaar wer
den gedoceerd, met als voordeel dat 
de studenten een beter overzicht zou
den krijgen van de behandelde materie. 

Naast zijn faculteitsbezigheden, was de 
heer Bak ook nog actief binnen de Uni
versitaire gemeenschap, als voorzit
ter van de Civitas Adviescommissie 
Huisvesting. 

De redactie wenst de heer Bak veel 
succes toe in zijn nieuwe werkkring. 

AIESEC is de afkorting van 
Association internationale des 
Etudiants en Sciences Econo
miques et Comerciales. 
-wordt door studenten bestuurd 
-is een organisatie zonder 

winstoogmerk. 
-is volle dig non-politiek. 
-is vertegenwoordigd aan meer 

dan 350 universiteiten in 
48 landen. 

Wat doet AIESEC: 

Het kiezen van de juiste student 
door middel van een computer. 

Het regelen van visa en werk
vergunningen. 

De administratieve behandeling 
van de gehele uitwisseling. 

Het verzorgen van de huisvesting 
van de stagiaire. 

Het organiseren van een ontvangst
programma, waardoor de stagiaires 
een inzicht kunnen krijgen in 
de levenswijze van het ontvangst
land. 
Ook dit jaar organiseert AIESEC
Amsterdam weer haar internatio
nale stage-uitwisseslingsprogramma. 
Diegenen, die middels de AIESEC 
een goed betaalde stage in het 
buitenland willen lopen, dienen 
zich zo snel mogelijk 'op te geven. 
Sluitingsdatum van de inschrijving 
is 17 januari 1975. 
De AIESEC kan zorgen voor stages 
in bijna aIle landen van de 
wereld, en in duur varieUrend van 
zes weken tot achttien maanden. 
De A~ESEC is bereikbaar op 
maandag-,woensdag-, en vrijdag
middag tussen 15.00 en 17.00 u. 
op het MAUPOLEUM, kamer 1136. 
tel. 525.4051 

A[ESEC, 
Ad Dijkstra. 

SEF-mededelingen voor ROSTRA 

1. Degeren die voor het tweede blok 
nog boeken willen bestellen moeten 
dit i.v.m. de leveringstijd zo 
snel mogelijk doorgeven op de SEF
kamer. 

2. Degenen die belangztelling hebben 
voor de buitenlandse studiereis, 
eind 1975, en die willen meehelpen 
'aan de voorbereiding ervan, kunnen 
zich opgeven bij de SEF (kamer 
2167) . 

3. De eerstvolgende SEF-borrel is op 
7 januari 1975 voor eerstejaars en 
tweedejaars. 

Verder zijn de volgende borrels ge
pland: 

21 jan. SEF Maupoleumborrel 
4 febr. eerstejaarsborrel 

18 febr. SEF-borrel 
25 febr. ASVS-Maupoleumborrel 

4. De SEF wenst iedereen die op welke 
manier dan oak verbonden is aan 
de Ekonomische Fakulteit prettige 
feestdagen. 

FR 
BESLUITENLI~ST 

Een eerste atlevering uit een nieuwe 
serie. 
Het is gebleken dat met name vele 
studenten nauwelijke kennis nemen van 
de besluiten die door onze Faeulteits
raad genomen worden. Een leemte in de 
informatiemarkt. D,aarom heett de re
daotie het besluit genomen om in ieder 
Rostra-nummer een bloemlezing te geven 
van de belangrijkste F.R.-besluiten. 
Aangezien bij de meeste studenten de 
vaak noodzakelijke achtergrondinfor
matie ontbreekt, zullen de besluiten, 
indien nodig, aangevuld worden met 
enige toeliohtingen. 
Het uitvoeren van ons goede voornemen 
wordt sterk belemmerd door het feit 
dat vaak de besluitenlijeten paa 
enkele weken na datum van vergadering 
de deur uitgaan. Terwille van de ae 
tualiteit zullen de besluiten van de 
meest recante vergadering opgetekend 
worden uit de mond van enkele FR-leden. 

November, 31e FR-vergadering. 

-Het vooretel van de Onderwijscommis 
sie met be trekking tot het kandidaats
programma Welvaartstheorie en IEB 
wordt overgenomen. 
Het voorstel houdt in dat ongeveer 
de helft van het (oude) blok IEB 
vervangen wordt door Welvaartstheorie. 
Dit voor vele studenten, met name 
leden van de AGE sterk bekritiseerde 
voorstel is reeds in de huidige stu
diegids opgenomen (I). 

December, 32e vergadering. 
(geen beeluitenlijst) 

-De huidige vakgroepenindeling blijft 
gehandhaafd o Een voorstel van prof. 
Goedhart om een nieuwe vakgroep in 
te stellen, is verworpen. 

-Wiskunde I in het eindexamenpakket 
is niet langer vereiet voorde aankomen 
komende student die eeonomJe .il gaan 
etuderen. Volstaan kan worden met 
het afleggen van een toets die op het 
niveau staat van ongeveer de helft 
van Wiskunde I. 

-De nota experimentele onderwijsvormen 
opgesteld door de kandidaatsraad en 
beeommentariseerd door de Onderwije
commissie, is aangenomen. 
Ie nota beschrijft de ervaringen met 
de projeotgroepen die de afgelopen 
3 jaren hebbengedraaid en heeft op 
grond hiervan enkele concl.sies op
gesteld ten aanzien van de poaitie 
van projectgroepen in de kandidaats 
studie. De Onderwijscommissie is van 
mening dat deelname aan projectgroepen 
maximaal vrijstelling kan geven voor 
een paper en &&n yak. 

-Het voorstel 'Vrije Studieriching' 
is aangenomen. 
Voor liefhebbers van deze studie~ 
richting: van de 3000 uur moet mini
maal 1500uur aan A,B en C vakken 
besteed worden, waarbij ,900 uur aan 
A en/of B vakken. De resterende uren 
mag gewerkt worden aan vakken uit 
andere faculteiten. Een ieder die 
van plan isdeze studierichting te 
voLge,:, moet zijn programma ter goed
keuring voorleggen aan de Doctoraal 
Examencommissie. Er is beroepsmoge
lijkheid bij de Onderwijscommissie. 
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